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Идва нов пик на КОВИД-19
Здравните власти прогнозираха увеличение на заразените

до три седмици. Експертите предупредиха да не се бърза с
разхлабването на мерките.

  рогнозите за марша на
КОВИД-19 не са добри. Вирусът
отново щурмува, а България не е
остров нито на благоденствието,
нито на блажените. Уверенията,
че решенията за затягане или раз-
хлабване на противоепидемични-
те мерки не са политически, а ме-
дицински, са далеч от истината.
Да сте чули уважаващ себе си и
професията лекар да е казал “Вре-
ме е да разхлабваме”? Не сте,
нали?

Странно е, че хора, които до-
преди десет месеца, седейки в ре-
сторанта или кафенето, не вдига-
ха поглед от телефона, днес са
радетели на социалните контакти
предимно в мола. А ресторантьо-
ри се самоназоваха като хора,
грижещи се за психичното здраве
на народа. Моловете се наводни-
ха от хора, които се блъскат за
поредната блузка от 9,99 лв.
Нищо, че може да се купи с три
клика от клавиатурата от вкъщи.

Истинска вакханалия. Стълпо-
творение. Неуважение към бол-
ните и напусналите без време
този свят заради тази болест. В
магазини дори охраната носи
онези измислени шлемове за уста,
ние чакаме да изисква от клиен-
тите да са с маски.

Едно се иска от хората - да
носят правилно надеждни маски,
да стоят на разстояние един от
друг. Но и това му се вижда в
повече на българина. Той винаги
ще намери с какво да оправдае
заобикалянето на закона.
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Властта подписа за
ядреното гориво от САЩ

Договор за американско
ядрено гориво за АЕЦ “Коз-
лодуй” подписа ръководст-
вото на атомната ни цент-
рала с компанията “Уес-
тингхаус”. Това стана в
присъствието на премиера
Бойко Борисов и посланика

на САЩ Херо Мустафа.
Така Борисов изпълнява
поредното си обещание
пред американците, и то
само два месеца преди из-
борите.

Договорът поставя на-
чалото на втория етап от

Два месеца преди изборите премиерът Борисов
изпълни поредното си обещание пред американците

процеса по лицензиране и
внедряване на американ-
ското ядрено гориво за
пети блок в АЕЦ-а. За да
бъдат въведени в експлоа-
тация американските касе-
ти, е необходимо разреше-
ние от Агенцията за ядре-

но регулиране.
Двата действащи енер-

гоблока в “Козлодуй” рабо-
тят с подобрено руско яд-
рено гориво на ТВЕЛ, кое-
то позволява повишаване на
мощността до 104 на сто.
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Брюксел
проверява
избора ни на
европрокурор

БНТ
ще се гледа
в Северна
Македония

170 000 ученици от 7, 8 и 12 клас се върнаха в клас. Образователният министър
Красимир Вълчев предупреди, че ситуацията остава непредвидима. По думите му
желанието на учениците да учат в електронна среда отслабва

СНИМКА БГНЕС
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Теорията за
тоталитаризма
като идеологическо
оръжие
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Увеличават
се заразените
с КОВИД-19
170 000 ученици се върнаха в клас

Точно един месец остава до крайния срок,
в който трябва да приключи проточилия се ремонт
на Западния парк в София, а видът му все още е
обезпокоителен. Кал, дупки и незавършени строителни
дейности виждат столичаните, които минават
покрай парка всеки ден. Възмутените жители
на района постоянно публикуват в социалните мрежи
снимки, които показват лошото състояние на парка

След известен спад на зара-
зени с КОВИД-19, отново слу-
чаите се увеличават, отчитат
здравните власти. Вече 10
души заразяват 12 и средно
случаите са 110 на 10 хил.
население, съобщи директорът
на Националния център по
заразни и паразитни болести
проф. Тодор Кантарджиев.
Има скок на случаите в 8 обла-
сти в страната, най-голям в
София и в Кюстендил. Кантар-
джиев прогнозира, че разхла-
бят ли се мерките с отваряне
на ресторанти и дискотеки, 10
души ще заразяват 29. Тенден-
цията се обърна, през целия
февруари ще има покачване на
заболяваемостта, предупреди
главният държавен здравен
инспектор доц. Ангел Кунчев.
Дали ще има рязък скок на
случаите или плавно повише-
ние, ще зависи дали ще се спаз-
ват мерките. Тенденцията на
увеличаване на заболеваемост-
та потвърди и директорът на
ВМА и началник на Национал-

ния оперативен щаб проф.
Венцислав Мутафчийски, като
каза, че само за ден във ВМА
са приети 13 души.

Във връзка с прогнозите за
нова вълна на коронавирусната
зараза, Мутафчиски обясни, че
в петте военни болници в стра-
ната лични предпазни средства
има поне за 3 месеца напред,
поддържат се и достатъчно на-
личности на лекарства за КО-
ВИД-19. Прави се профилакти-
ка на апаратите за обдишване,
поддържа се кислородната сис-
тема. Отделенията, които са
били за КОВИД-19, но сега
работят по специалността, имат
готовност до 48 часа да се
трансформират, направени са
списъци с медицински служите-
ли, които да бъдат командиро-
вани в ковидотделения, има и
списъци на доброволци.

Според проф. Мутафчий-
ски фитнесите са едни от най-
рисковите и опасни места за
заразяване. Министърът на
здравеопазването обясни, че

при отварянето им било пре-
ценено, че там ще влязат 10 до
20 хиляди души, а ако ресто-
ранти, кафенета и нощни заве-
дения се отворят, ще влязат
много повече хора и вероят-
ността от заразяване е много
по-голяма.

Връщането на близо 170
000 ученици от 7, 8 и 12 клас
в училище вчера бе съпроводе-
но от предупреждението на об-
разователния министър Краси-
мир Вълчев, че децата от всич-
ки възрасти отново може да си
останат вкъщи заради риско-
вите предстоящи два месеца.
Според него февруари и март
са проблемни от епидемична
гледна точка, а все още няма
колективен ефект от ваксина-
цията. Затова Вълчев преду-
преди, че ако епидемичната
ситуация се влоши, ще се пред-
приемат мерки за затягане. Той
обобщи, че ситуацията остава
непредвидима, а желанието на
учениците да учат в електрон-
на среда отслабва.

Ремонт на ремонта и на гара „Подуяне”

Поредният реконст-
руиран и открит наско-
ро обект в София започ-
на да се ремонтира от-
ново. Първият перон от
цялостно обновената за
2,9 милиона лева гара
“Подуяне” вече е разко-
пан. Този път обяснени-
ето е, че строителните
дейности са започнали
по различен проект -

“Модернизация на желе-
зопътен участък София-
Елин Пелин”. По него
щели да се обновят ко-
ловозите с прилежащи
гарови перони, пешеход-
ни пасарелки, перонни
покрития и други.

Първият проект вклю-
чвал само реконструкция
на сградата на гарата по
поръчка на Национална

компания “Железопътна
инфраструктура” с пари
по Оперативна програма
“Транспорт”. Двата про-
екта обаче били синхро-
низирани. Вторият е за
132,9 млн. лева без ДДС, а
от тях 19 млн. лева са
национално съфинансира.
Според предварителнте
срокове работата по него
трябва да е завършила в

края на 2020 г.
Сградата на гарата бе

тържествено открита
през декември от столич-
ната кметица Йорданка
Фандъкова и министърът
на транспорта Росен Же-
лязков. Още тогава обаче
минувачи се оплакаха, че
гарата изглежда не-
довършена, а плочките
около нея са изпочупени.

Институт „Николай Добрев” с филм за 4 февруари

Филма “Денят на мъдростта”,
посветен на емблематичната дата 4
февруари 1997 г., е подготвил за
излъчване Институтът “Николай
Добрев”. Филмът представя гледна-
та точка на хора, които са били

преки участници в процесите,
свързани с БСП в този период -
Васил Калинов и Калинка Николо-
ва. Тогава Калинов е член на ИБ на
партията и заместник на Добрев.
Николова пък е политически орга-
низатор и дългогодишен партиен ра-
ботник. Двамата разказват за съби-
тията от 1997 година и различните
гледни точки, които е имало в БСП
по отношение на действията на
Николай Добрев и Георги Първа-
нов и решението им да върнат уп-
равленския мандат.

Потърсена е и гледната точка на
социолозите Андрей Райчев и Ди-

митър Ганев, според които датата 4
февруари 1997 г. е била преломен
момент за Българската социалисти-
ческа партия.

“24 години по-късно, благодаре-
ние на връщането на мандата от
Николай Добрев, България остана
единствената държава от бившия
социалистически лагер, където, ако
мога да го нарека “българският
Майдан”, мина без жертви. Страна-
та ни е единствената държава, в
която бившата комунистическа пар-
тия продължава да бъде силна и до
днес”, смята сина на Николай Доб-
рев - Кирил.

73 хиляди са нарушенията на трудови правоотношения за година

Най-много от проверките
на Главната инспекция по тру-
да през 2020 г. са били с акцент
върху въведените от работода-
теля противоепидемични мер-
ки, съобщиха оттам. С такава

насоченост са били 16 330 про-
верки или 44% от всички ин-
спекции. През годината са на-
правени общо 37 145 проверки
в 30 хиляди предприятия с 1
450 000 заети. Нарушенията,

свързани с трудовите правоот-
ношения по възникването,
изпълнението и прекратяване-
то им, по работното време,
почивките и отпуските, по за-
плащането на труда и др., са 73

400. Почти 80 хиляди са и на-
рушенията на разпоредбите,
свързани с безопасността и
здравето на работа. През 2020
г. е нарушена тенденцията от
последните години двата вида

нарушения да са почти по рав-
но, с лек превес на тези по
трудови правоотношения.

През 2020 г. са съставени
7600 актове за установяване на
административно нарушение.
Сумата на влезлите в сила нака-
зателни постановления и одоб-
рени споразумения е в размер
на 11,6 милиона лева.

БСП в Казанлък призова кмета Галина
Стоянова да спре обществена поръчка за 8
милиона лева за изграждане на улици и на
пътища в общината. Социалистите подози-
рат, че с обявените за следващите 3 години
дейности се предвижда да се дадат пари на
избрана фирма, без одобрение на гражданите,
и без гласувани бюджети и инвестиционни
програми. “В година на световна пандемия и
икономическа несигурност, когато трябва да
се внимава с разходването на общинските
средства, с лека ръка се предрешава за какво
ще се харчат парите на казанлъчани. Случай-
но или не, обявената обществена поръчка се
случва 3 месеца преди парламентарните
избори”, отбелязват социалистите в Казанлък.
“Дали асфалтирането за 8 милиона няма да
донесе обещана политическа подкрепа за
определена партия? И няма ли поръчката да
постави в риск общинския бюджет през
следващите години? Настояваме обществена-
та поръчка да бъде незабавно спряна”, гласи
позицията на казанлъшките социалисти.

Призоваха за спиране
на съмнителна общинска
поръчка в Казанлък
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Георги Свиленски
за пътя пред БСП

Депутатите влязоха
отново в спор след ис-
кането на БСП за из-
слушване на премиера
Бойко Борисов. Пред-
ложението на зам.-
председателя на ПГ
“БСП за България”
Драгомир Стойнев пре-
дизвика напрежение,
подмятане на обиди и
разпри. Социалистът
припомни, че преди
седмица е призовал ми-
нистър-председателя да
изпълни Конституция-
та и да се яви пред де-
путатите. Обещахте, че
ще помолите г-н Бори-
сов тази седмица да
дойде и да отчете при-
оритетите, касаещи
Португалското предсе-

Централната избира-
телна комисия обяви про-
цедура за избор на
изпълнител, който да из-
готви аудио и аудио-визу-
ални клипове и дигитални
материали за разяснител-
ната кампания за парла-
ментарните избори. Мак-
сималната прогнозна стой-
ност на сделката е 50 000
лева без ДДС.

Изпълнителят трябва да
изработи пет 30-секундни
видеоклипа с елементи на
компютърна графика и
анимация относно мерките
за безопасност при гласу-
ване в условията на КО-
ВИД-19, включващи жесто-
мимичен превод и/или
текст в титри, диктор и ви-
зия в съответствие с Избор-

На онлайн среща с Българ-
ската стартъп асоциация
(BESCO) Корнелия Нинова
представи икономическата
програма и идеите на БСП за
управлението и възстановява-
нето на страната. Лидерът на
социалистите подчерта, че без
средствата, които икономика-
та генерира, не може да има
работеща социална политика,
здравеопазване и образование.

“Основният фокус, който
поставяме е стабилно законо-
дателство без лобизъм, 5 елек-

тронни регистъра за облекча-
ване условията за бизнес,
данъчни облекчения за стартъп,
укрепване БАЕЗ в помощ на
износа, обвързване на образо-
ванието с икономиката и създа-
ване на Национална гимназия
за компютърни науки и висо-
ки технологии, борба с коруп-
цията и налагане на съдебен
контрол върху актове на про-
куратурата. Преструктурира-
не на Банката за развитие с
ориентация към кредитиране
на малки и средни предприя-

тия”, припомни Нинова. Пред
участниците от асоциацията
социалистите увериха, че не
възнамеряват да вдигат данъ-
ците на бизнеса.

Сред основните въпроси на
дискусията бяха данъчната по-

литика, кръговата икономика,
чуждестранните инвестиции,
българското производство, ви-
соките технологии, туризмът,
образованието и подготовката
на кадри, земеделието.

Нинова посочи, че развити-

ето на СПА и балнео туризма
е ключов за спасяване на секто-
ра. “България е единствената
страна с толкова много мине-
рални извори в Европа и това е
ресурс който не е добре развит
и използван”, подчерта тя.

Народните представители Димитър Данчев и Явор Божанков,
както и евродепутатът Петър Витанов също се включиха в дискусията с BESCO

БСП иска законодателство
без лобизъм

Европарламентът поиска пълната
документация за номинирането на ев-
ропрокурорите от България, Белгия и
Португалия в създадената през 2020 г.
Служба на европейския прокурор, ог-
лавявана от Лаура Кьовеши, съобщи
електронното издание “Евроактив”.
Причината е сериозно подозрение, че
представители на изпълнителната
власт в тези страни са игнорирали
мнението на комисията по избора и са
пренаредили кандидатите.

Европейските национални прокуро-
ри от 22-те държави, пожелали да се
включат в антикорупционната служба
за разследване на финансови измами в
ЕС, бяха избрани през юли 2020 г. През

септември те положиха клетва пред Ев-
ропейския съд в Люксембург, а до края
на годината службата трябва да зарабо-
ти. Държавите бяха поканени да излъ-
чат по трима кандидати и България пред-
ложи съдийката от Софийския градски
съд Теодора Георгиева и прокурорките
Десислава Пиронева и Светлана Шопо-
ва. Съветът се спря на Георгиева.

Сега обаче избухна скандал относ-
но изрядността на избора на Георги-
ева и на колегите й от Белгия и Пор-
тугалия. Причината е, че независима-
та комисия, която преценява качест-
вата на всеки от тримата кандидати
на страните и ги подрежда в списък,
не е класирала най-високо въпросни-

те трима финалисти. Съветът на ми-
нистрите на ЕС не се е съобразил с
експертното подреждане от трите
страни без да даде обяснение.

Евродепутати искат да знаят на как-
во основание са предпочетени кандида-
ти, които не са оценени най-високо от
независимата комисия по избора. Ми-
нистрите не би трябвало да пренебрег-
ват препоръката на оценъчната коми-
сия, освен ако не са получили от съот-
ветната държава информация, която
налага разместване на кандидатите.
Въпросът бе поставен вчера в Комиси-
ята по граждански свободи и вътрешен
ред (ЛИБЕ), където от името на порту-
галското председателство на Съвета на

ЕС бе поканена за обяснение португал-
ската министърка на правосъдието
Франсишка ван Дунем.

Няма подробности какво е наложи-
ло българската рокада и какви точно са
съмненията за нея. За Португалия бе
установено, че вече подалият оставка
министър на правосъдието е “украсил”
автобиографията на Хосе Гера, полу-
чил назначението за сметка на кандида-
та, считан за победител от комисията
по подбор - Ана Карла Алмейда. Бел-
гийският фаворит на Съвета е Ив Ван
Ден Берге, който е класиран трети от
комисията. Той беше заместник-начал-
ник на кабинета на министъра на пра-
восъдието в Белгия Кун Генс.

ЕП проверява избора
на българския европрокурор
Теодора Георгиева е издигната без да се зачете мнението на експертите в Брюксел

ЦИК дава 50 000 лева
за разяснителна кампания

Разпри в парламента
заради изслушване на Борисов

ния кодекс. Клиповете ще
са на тема: активно изби-
рателно право; гласуване
на избиратели с уврежда-
ния; гласуване с бюлетина
и отбелязване на преферен-
ция; машинно гласуване и
гласуване на изборите в ус-
ловията на пандемия. Изи-
сква се и изработване на
минимум 4 видеоклипа, за-
снети в студио с продължи-
телност до 120 секунди с
участие на говорителите на
ЦИК, жестомимичен пре-
вод и текст в титри.

По-рано ЦИК опреде-
ли и колко народни пред-
ставители ще излъчи все-
ки избирателен район в
България. Най-много де-
путати ще бъдат избрани
от 23 МИР в София - 16,

Варненски - 15, Бургаски
и 25 МИР в София - по
14. Най-малко народни
представители - по 4, ще
излъчат Видин, Габрово,
Кюстендил, Перник, Раз-
град, Силистра, Смолян,
Търговище и Ямбол. По
петима депутати ще оп-
ределят Кърджали, Ловеч
и Монтана, а по шестима
- Враца, Добрич, Сливен
и Шумен. По осем народ-
ни представители ще
излъчат Великотърнов-
ски, Русенски и Хасков-
ски МИР, а по 9 - Пазар-
джишки и Плевенски. С
по 11 мандата са Благоев-
градски, Пловдив, Плов-
дивски и Старозагорски
изборен район, а 24 МИР
в София ще има 12.

дателство, обърна се
Стойнев към Цвета Ка-
раянчева. Тя се оправ-
да с Веселин Марешки
от “Воля”, който я из-
преварил и предложил
да поканят премиера,
но болшинството от де-
путатите гласували
против. “За 4 години не
научихте правилника.
Задължение на Борисов
е да бъде в НС на всеки
6 месеца”, възмути се
Георги Свиленски.

По-рано народните
представители дебати-
раха и заради деклара-
ция на ГЕРБ, посветена
на брата на депутата от
БСП Георги Стоилов.
Маноил Манов обяви,
че Илия Стоилов е бил

задържан в Чехия и
призова БСП да се раз-
граничи от своя депу-
тат. Демонстрирате
най-добрите фашистки
традиции, в които
търсим отговорност на
роднините на извърши-
лите престъпления, за-
яви зам.-председателят
на НС Кристиан Виге-
нин. Декларацията не
беше обидна, а прин-
ципна, репликира Кара-
янчева и безцеремонно
му изключи микрофона.
Диктатът, който нала-
гате тук, няма да ви по-
могне на изборите, а
ще покаже на хората,
че сте вредни за държа-
вата, напомни й Таско
Ерменков.
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Задава се нулева година
за бизнеса с розово масло
Дестилериите няма да организират изкупни кампании за цвят

Скъпи Гери,
Липсваш ни много!

Всичко е различно без теб!
Поклон пред светлата ти памет!

ОБИЧАМЕ ТЕ!

Съпруга Маргарита и деца

На 06.02.2021 г.
се навършват 40 ДНИ от смъртта на

ГЕРХАРД РАЙЧЕВ
ГАВРАИЛОВ

СНИМКА БГНЕС

В последните години розопроизводители протестираха
не веднъж срещу ниските изкупни цени

“На прага сме на нулева го-
дина за розопроизводството.
Голяма част от дестилериите в
страната заявяват, че не възна-
меряват да правят изкупна кам-
пания тази пролет. Нямат фи-
нансов ресурс да закупят и
преработят розов цвят, а и ня-
мат и нуждата да го преработ-
ват, защото имат залежали ко-
личества от предходни кампа-
нии, които не могат да реали-
зират”, коментира пред БНР
Христо Николов, председател
на Професионалната асоциа-
ция на розопроизводителите в
България (ПАРБ).

От край време у нас има
свръхпроизводство на розов
цвят и розово масло, като всяка
година стопаните се оплакват
от ниските изкупни цени, кои-
то са на ръба на себестойност-
та. В последната кампания са
били преработени 15 000 тона
розов цвят, като от това коли-
чество са произведени прибли-

допълнително влошава бизнеса
с розово масло. Заради ограни-
чителните мерки рязко е нама-
ляло потреблението на козме-
тични и парфюмерийни продук-
ти, производни на розата и ро-
зовото масло в световен мащаб.
Cпopeд маркетинговата кoм-
пaния Nуеlюеn по време на
първата COVID-вълна пpeз про-
летта на 2020 г. пpoдaжбитe нa
козметика в cвeтa ca нaмaлeли c
50%, през лятото е имало леко
възстановяване, но на 30% от
нивата преди пандемията.

“Затварянето на търговски-
те центрове и значителният
спад на пасажери по междуна-
родните летища, където тради-
ционно се купува луксозна пар-
фюмерия и козметика на добри
цени, удари сериозно бизнеса.
От друга страна, намалелите
доходи на голяма част от по-
требителите доведоха до отказ
от покупката на луксозни сто-
ки”, заяви Христо Николов.
Асоциацията на розопроизво-
дителите заедно със сдружени-
ето на розопреработвателите
са поискали от земеделския ми-
нистър Десислава Танева да
свика Консултативен съвет по
маслодайната роза, на който да
се обсъдят мерки за подкрепа
на сектора. Още миналата про-
лет от ПАРБ поставиха въпро-
са да се завишат критериите и
контролът при производство-
то на розово масло, за да
възвърне то имиджа си на све-
товните пазари.

БСК вижда дискриминация
при компенсациите за бизнеса

Равнопоставеност на предпри-
ятията при отпускането на помощ
за месеците, в които са затворени
заради пандемията. За това насто-
яват от Българската стопанска ка-
мара. Тя е изпратила своето ста-
новище относно промените в За-
кона за мерките и действията при
извънредно положение до предсе-
дателя на бюджетната комисия в
НС Менда Стоянова.

БСК е на мнение, че микро,

малките и средни предприятия,
които са учредени през миналата
година, са поставени в дискрими-
национно отношение спрямо тези,
които са работили през 2019 г.
Сегашната формулировка на тек-
стовете гласи, че предприятията,
учредени през 2020 г., имат право
на помощ въз основа на оборота
им от един месец, докато при ос-
таналите това важи за месеците
от съответния период на минала-

та година.
По този начин, ако едно пред-

приятие, регистрирано през 2020
г., е имало месечен оборот от 50
000 лева, то има право на компен-
сация от 20% - т.е. 10 000 лева,
поясняват от камарата и допълват,
че ако друго предприятие за три
месеца през 2019 г., когато първо-
то не е било учредено, е направи-
ло оборот от 50 000 лева, или су-
марно 150 000 лева за трите ме-
сеца, неговата компенсация е 30
000 лева. От БСК настояват тек-
стовете в закона да се редактират
така, че да не създават дискрими-
национни условия при компенси-
рането на бизнеса в пандемията.

СНИМКА МС

Под документа се подписаха директорът на АЕЦ “Козлодуй” Наско
Михов и вицепрезидентът на “Уестингхаус Електрик Швеция” Азис Даг

Властта подписа за американското гориво в „Козлодуй”
Започва анализ за из-

ползването на алтернатив-
но гориво в ядрената ни
централа. АЕЦ “Козло-
дуй” и “Уестингхаус Еле-
ктрик Швеция” подписаха
договор за разработване
на анализи за лицензира-
не и внедряване на алтер-
нативен тип ядрено гори-
во за пети блок на ядрена-
та ни централа, съобщиха
от Министерския съвет.
Това стана в присъствие-
то на премиера Бойко

ДВА МЕСЕЦА ПРЕДИ ИЗБОРИТЕ

Борисов, ресорния ми-
нистър Теменужка Петко-
ва и посланика на САЩ
Херо Мустафа. Дого-
ворът поставя началото на
втория етап от процеса по
лицензиране на ядрено
гориво за блока. Така пре-
миерът Бойко Борисов
изпълнява поредното си
обещание пред американ-
ците и то само два месеца
преди изборите.

Към момента “Уес-
тингхаус” доставя алтерна-

тивно на руското гориво
за шест реактора от типа
ВВЕР-1000, какъвто е и
пети блок в АЕЦ “Козло-
дуй”. През есента на 2020
г. компанията подписа до-
говор за доставка на гори-
во и за реактори от типа
ВВЕР-440 в бившата съвет-
ска република Украйна.

Нормативната уредба
на България изисква изгот-
вянето на детайлна и
задълбочена оценка на бе-
зопасността, преди да бъде
получено разрешение за
въвеждане в експлоатация
на алтернативен тип горив-
ни касети. След финализи-
ране на дейностите по до-
говора, разработката ще
бъде представена в Аген-
цията за ядрено регулира-
не (АЯР) за получаване на
разрешение за въвеждане в
експлоатация на алтерна-
тивните касети.

Двата действащи енер-
гоблока в АЕЦ “Козлодуй”

- с реактори ВВЕР-1000, в
момента работят с гориво,
произведено от Новоси-
бирския завод за химичес-
ки концентрати, влизащ в
състава на компанията за
производство на гориво
ТВЕЛ, която на свой ред е
част от руската ядрена

корпорация “Росатом”.
От края на 2016 г. за

Vт блок се доставя гори-
во от ново поколение -
ТВСА-12. Високоефек-
тивно гориво с повишено
обогатяване на уран бе из-
питано през следващата
година и от април 2018 г.

зително 4000 килограма розо-
во масло. В същото време
българските търговци продават

между 2000 - 2500 кг розово
масло на световните пазари
средногодишно. Част от розо-

вия цвят е останал неприбран
миналата пролет.

Коронавирусната пандемия

започна експлоатацията
на реактора в това гори-
во, което доведе до пови-
шаване на мощността му
до 104% от номиналната.
През 2020 г. и V блок би
трябвало да е заработил с
подобреното руско ядре-
но гориво.
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ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ‚ÂÏÂÌÌÓ ˘Â ÔÂÍ˙ÒÌÂ
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ ‚ ˜‡ÒÚ ÓÚ ‚.Á. Ã‡ÎËÌÓ‚‡ ‰ÓÎËÌ‡

Õ‡ 5 ÙÂ‚Û‡Ë 2021 „. (ÔÂÚ˙Í) ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò˙Ò ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÏÓÌÚ‡ÊÌË ‡·ÓÚË Ì‡ ÛÎ. ì¿ı. ÕËÍÓÎ‡ À‡Á‡Ó‚î, ‚.Á. Ã‡ÎËÌÓ‚‡
‰ÓÎËÌ‡, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 10:00 ‰Ó
18:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚
‡ÈÓÌ‡ ÏÂÊ‰Û: ÛÎ. ìœÓÙ. “Ó‰Ó √Ó‡ÌÓ‚î, ÛÎ. ìœÓÙ. fi‰‡Ì
ƒ‡Ì˜Ó‚î, ÛÎ. ìŒÍÓÎÓ‚˙ÒÚÂÌ Ô˙Úî , ÛÎ. ì¡ËÒÚË¯ÍÓ ¯ÓÒÂî,
ÛÎ. ì¿ı. ÕËÍÓÎ‡ À‡Á‡Ó‚î Ë ÛÎ. ì¿ı. √ÂÓ„Ë ‘ËÌ„Ó‚î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË
Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì¿ı. ¿ÌÚÓÌ “ÓÌ¸Ó‚î
˙„˙Î‡ Ò ÛÎ. ì¿ı. ¿ÎÂÍÒË Õ‡˜Â‚î.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-‰Ó·Ó
ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ
ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡, ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú
ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î
¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡
‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ
¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ - http://
www.sofiyskavoda.bg/water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ
ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ (www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡
‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËˇÚ‡ Á‡
ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ
ÏÓ„‡Ú ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡ÌËˇ.
ƒÛ„ Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ Á‡
ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

—˙Ó·˘ÂÌËÂ ‰Ó ÏÂ‰ËËÚÂ
4 ÙÂ‚Û‡Ë 2021 „.

СНИМКА БГНЕС

Трима доброволци от град Нюарк, щата Ню Джърси, раздават на бездомници
топла храна направо от багажника на колата си в един от подлезите до метростанция.
От време на време местни жители се организират, за да помагат на изпаднали в нужда хора

От 1-ви март програ-
мата на Българската на-
ционална телевизия
(БНТ) ще се излъчва в РС
Македония на платфор-
мата Макс ТВ и на Теле-
ком. Споразумение бе
постигнато по време на
срещата между директо-
ра на Агенцията за ауди-
овизуални комуникации
Зоран Трайчевски и ге-
нералният директор на
македонския Телеком
Никола Люшев. На раз-
говора присъстваха
българският посланик в
Скопие Ангел Ангелов и
специалният пратеник на
македонското правител-

Италия и Испания са поискали от европейската
агенция по лекарствата (ЕМА) да ускори оценката
си за руската ваксина “Спутник V”, което е първа
стъпка към разрешаването й за европейския пазар.
“Не трябва да се боим от ваксините от различни
страни. Важното е те да имат одобрение от ЕМА”,
заяви италианският здравен министър Роберто Спе-
ранца. ЕМА вече обяви, че прави научна оценка на
препарата, но че руският разработчик засега не е
поискал издаване на лиценз.

Чешкият премиер Андрей Бабиш ще бъде в петък
в Будапеща, за да види на място как се прилага
руската ваксина. Унгария поръча 2 млн. дози “Спут-
ник V”, заради недостига на ваксини в ЕС.

Сърбия, която използва руска, китайска и вакси-
ната на “БиоНТех”/”Пфайзер” вече е ваксинирала
над половин милион души. Пред нея в Европа е само
Великобритания с 10 млн.

Междувременно Озтюрк Оран, собственик на
фармацевтичната компания VisCoran, съобщи, че има
споразумение с Турция за производството на “Спут-
ник V”. Не е ясно кога ще започне фактическото
производство.

Италия и Испания
искат руската ваксина

БНТ ще се гледа
в Северна Македония
Наши пък оператори ще излъчват държавната телевизия на югозападната ни съседка

ство за разрешаване на
спора между РСМ и
България Владо Бучков-
ски. От началото на ме-
сец март българските
оператори ще разпрост-
раняват и програмите на
Македонската държавна
телевизия (МРТВ).

В същото време коа-
лиционен партньор на
премиера Зоран Заев
окачестви излъчването на
БНТ в РСМ като “наци-
онално самоубийство”.
Категоричното несъгла-
сие на партията на”зеле-
ните” ДОМ “с българска-
та пропаганда в РСМ”
изрази Лиляна Поповска,

съобщи “Вечер”. Парти-
ята е част от правителст-
вената коалиция начело
със социалдемократите
на Зоран Заев. “Не може
българска телевизия в
Македония, имате ли ум
бе, хора?! Внасяте офи-
циална антидържавна
пропаганда като Екзар-
хията през XIX век. Но
тогава сме били в Осман-
ска Турция, а сега в неза-
висима държава това да
си правим. Това е нацио-
нално самоубийство”,
каза Поповска.

Паузата в преговори-
те с България до избори-
те през април се изпълва

в РСМ с различни мнения
и предложения, пише пра-
вителственият в. “Слобо-
ден печат”. Президентът
Стево Пендаровски е из-
разил мнение, че “не е
лошо по въпроса между
Скопие и София да
присъства и някой от ев-
ропейците, защото двама
балканци трудно могат да
постигнат решение сами
без външна помощ, както
показа спорът с Гърция.
Но относно предложени-
ето на гръцкия външен
министър Никос Денди-
ас да бъде посредник в
преговорите с България,
президентът каза, че

българите ще имат про-
блем с това, защото
гръцките политици са
критични към български-
те позиции за РСМ. “За
да бъде някой приет за
посредник, в неговата
независимост трябва да
са убедени и двете стра-
ни. В типичен балкански
спор, какъвто е наложе-
ният от София, съмнявам
се, че трета балканска

държава може да се
възприеме като незави-
сим посредник. Най-доб-
рите посредници в бал-
канските дела са мощни-
те и далечните страни.
Двигателите на Европа
след Брекзит са Герма-
ния, Франция, Нидерлан-
дия, както и Полша, кои-
то трябва поставят този
въпрос на масата”,
твърди Пендаровски.

Европейският съюз трябва да води диалог с
Русия, ако иска да бъде играч на световната сце-
на. Това се казва в изявление на Върховния пред-
ставител за външната политика на ЕС Жозеп Бо-
рел за фонда “Робер Шуман”, предава TACC.

“Русия остава съсед и партньор от първосте-
пенно значение, с когото трябва да поддържаме
диалог, ако наистина искаме да станем глобален
играч и да можем да влияем на такива важни за
нашата сигурност въпроси като Сирия, Либия,
Нагорни Карабах, Беларус или Украйна. Това е
целта на моето посещение в Москва”, поясни
дипломатът. Борел ще има в петък среща с руския
външен министър Сергей Лавров.

Говорителят на Кремъл Дмитирий Песков за-
яви, че Русия отдава голямо значение на визитата
на Борел и разчита на разблокиране на диалога,
“за да можем да обсъждаме всички съществуващи
разногласия, които не са малко”. Той добави, че
отношенията между Брюксел и Москва “са в точ-
ката на замръзване”, като не Русия е инициатор за
това.

Ключовите помощници на президент на САЩ Джо
Байдън са наясно, че политиката на санкции срещу
Русия до голяма степен е изчерпана. Това се казва в
статия на в. “Ню Йорк таймс”, цитирана от ТАСС.
Анализът припомня, че новата администрация е кри-
тикувала конкретно ареста на Алексей Навални и пре-
врата в Мианмар, давайки да се разбере, че подготвя
санкции, които използва твърде често.

Но според изданието умората от санкциите, както
и спадът на американското влияние, ще направи труд-
но изпълнението на обещанията на Байдън.

Иво Далдър, бивш посланик в НАТО, коментира, че
“САЩ попаднаха в капан, вярвайки, че санкциите са
прост отговор на всеки проблем”, но че “обикновено
това не е достатъчно, за да се промени начина на дей-
ствие”.

САЩ са разположили свои кибер подразделения в
Черна гора, Северна Македония и Украйна,съобщи за-
местник-директорът на Националния координационен
център за компютърни инциденти Николай Мурашов.
Според него те са в състояние да извършват киберата-
ки срещу всяка информационна инфраструктура.

Санкционната политика
на САЩ е изчерпана

Борел се обяви за
диалог с Кремъл



ОБЩЕСТВО 2021ОБЩЕСТВО6 ПЕТЪК
5 ФЕВРУАРИ

ДАТАТА

5
1889 - В ДУПНИЦА СЕ РАЖДА СТАНКЕ ДИ-

МИТРОВ-МАРЕК, АНТИФАШИСТ (УМИРА 1944
Г.). Истинското му име е Сте-
фан Димитров Тодоров. През
1925 г. емигрира в СССР заради
смъртна присъда у нас. В пери-
ода 1941-1944 г. води предава-
ния на радиостанция “Народен
глас”. Загива в самолетна ката-
строфа на път за България. От
1948 до 1989 г. родният му град
се казва Марек или Станке Димитров.

1909 - РУСИЯ ПЪРВА ОТ ВЕЛИКИТЕ СИЛИ
ПРИЗНАВА НЕЗАВИСИМОСТТА НА БЪЛГАРИЯ.
На 22 септември 1908 г. в
черквата “Св. Четиридесет
мъченици” в Търново със
специален манифест е
провъзгласена независи-
мостта на България, а княз
Фердинанд I приема тит-
лата цар. Повечето от Ве-
ликите сили отказват да признаят независи-
мостта, а Турция иска обезщетение. С помощта
на Русия е постигнато споразумение, а след това
Турция и останалите Велики сили признават не-
зависимостта на България.

1914 - РАЖДА СЕ АЛЪН ХОДЖКИН, БРИТАН-
СКИ ФИЗИОЛОГ (УМИРА 1998 Г.). Носител на
Нобелова награда за физиоло-
гия или медицина за 1963 г.
заедно с австралийски физио-
лог сър Джон Екълс и британ-
ския физиолог Андрю Хъксли за
техните открития относно
йонните механизми, включени
във възбуждението и инхиби-
рането в периферните и централните части на
клетъчната мембрана на неврона.

1920 - РАЖДА СЕ ЛЕДА МИЛЕВА, ПОЕТЕСА,
ПИСАТЕЛКА, ПРЕВОДАЧКА (УМИРА 2013 Г.).
Дъщеря на Гео Милев. Жи-
тейският й път е свързан с
БНР, издателства, била е
директор на БНТ, постоя-
нен представител на Бълга-
рия при ЮНЕСКО и пр.
Публикува много детски
произведения, публицистика, преводи от руски и
английски език. Сред известните й творби са
стихосбирките за деца “Влакче през града”,
“Цветни приказки”, “Златоперко”, “Зайченцето
бяло” и др. Носител на много награди. Умира на
рождения си ден.

1924 - РАЖДА СЕ АЛЕКСАНДЪР МАТРОСОВ,
СЪВЕТСКИ ВОЕННОСЛУЖЕЩ (УМИРА 1943 Г.).
Известен с подвига си в сра-
жение за превземането на ук-
репени съоръжения на Вермах-
та в района на с. Чернушка,
Псковска област. Останал от
дете сирак, Матросов не се
поколебава с тяло да закрие
амбразурата на укреплението,
за да даде възможност на ба-
тальона си да се вдигне в ата-
ка и да обезвреди противника.
Името му е символ на мъжество и воинска
доблест. Посмъртно е отличен с орден “Ленин”.
Герой на СССР.

1951 - СЪЗДАДЕНО Е ДЪРЖАВНОТО БАЛЕТНО
УЧИЛИЩЕ (ДН. НАЦИОНАЛНО УЧИЛИЩЕ ЗА
ТАНЦОВО ИЗКУСТВО). Инициативата е на осно-
воположника на профе-
сионалния български ба-
лет Анастас Петров и
на руския педагог Вла-
димир Белий. През 1956
г. е преименувано на
Държавно хореограф-
ско училище и е разкрит
отдел “Български танци”. На 1 март 2001 г. полу-
чава статут на НУТИ.

Защо сега?
Евгени ГАВРИЛОВ

В далечната вече 1993
г. управлява правителст-
вото на Любен Беров.
Едно от първите неща,
които направи, е да про-
мени законите, свързани
с хазарта. От тях лъхаше
откровен лобизъм. 2001
г., лятото - правителство-
то на Симеон Сакско-
бургготски заседава за
първи път. Залата е

препълнена, темата е
промени в законите за
хазарта, сякаш това е
най-належащото. Отново
мирише на лобизъм в
полза на човек, който сега
е в Дубай.

През 2013 г. лотарий-
ните игри бяха “забраве-
ни” при определяне начи-
на на облагане по Закона
за хазарта. И така цяла
година. В този период
талоните за търкане на
фирмите на дубаеца ма-
сово превземаха лавки,
бензиностанции, магази-
ни. “Пропускът” бе кори-
гиран, но... през 2019-а
стана ясно, че държавата
в лицето на Комисията по
хазарта е “тълкувала” раз-
поредбите на закона в
интерес на компаниите на
Божков и в резултат бю-
джетът е бил ощетен с

близо 700 млн. лв.
Божков го няма вече

година, а в края на ман-
дата си управляващите се
захванаха трескаво да
преправят правилата за
хазартните игри. Депута-
тите разглеждат куп про-
мени в закона, а прави-
телството ударно ремон-
тира подзаконовата нор-
мативна база. Формални-
ят повод е, че Комисията
по хазарта бе закрита и
отскоро цялата власт
върху хазартните фирми
и организираните от тях
игри е прехвърлена на
НАП. Но много от про-
мените са смущаващи,
нелогични и необясними.

Понижава се напри-
мер таксата за увелича-
ване на пунктовете за
приемане на залози и
изплащане на печалби. А

каква е връзката между
хазартната игра кено и
КОВИД-19? Този въпрос
изненадващо се появи,
след като ГЕРБ предло-
жиха с промените в За-
кона за извънредното
положение да се напра-
вят и изменения в... Зако-
на за хазарта! С люби-
мия прийом - в преход-
ните и заключителните
разпоредби. А шефката
на бюджетната комисия
Менда Стоянова призна,
че досега не е издаван
лиценз за такава ига.

Защо точно сега е
тази офанзива? Вероятно
трябва на някого предиз-
борно да се помага. А
времето на сегашната
власт изтича и трябва да
се бърза. Предстои да
разберем кой е новият
Божков.

Блазе му на туризма
Мая ЙОВАНОВСКА

“Март месец изглеж-
да възможност за отва-
ряне на туристическия
бранш”, рече ми-
нистърката на туризма
Марияна Николова.
Същата уверява, че била
в постоянна връзка със
здравния министър Кос-
тадин Ангелов. Но оче-
видно не е, защото щабът
предупреди за нова
вълна на коронавируса у

нас в рамките на три
седмици.

Т у р и с т и ч е с к и я т
бранш е сред най-засег-
натите от кризата. И
въпреки гръмките обе-
щания на Николова, ту-
роператорите са гото-
ви за протести. Търпе-
нието им е изчерпано,
защото прословутото
КОВИД-подпомагане
продължава да се бави, а
браншът е на ръба на
оцеляването. От турис-
тическия бизнес недо-
умяват и защо се бавят
помощите по линия на
НАП.

Очакваната от туро-
ператорите подкрепа от
51 милиона лева, с коя-
то да върнат парите на
клиентите за провалени-
те през миналата година
почивки, едва ли ще
постъпи по банковите

им сметки скоро. А ги
заплашват дела от клиен-
ти, които си търсят па-
рите. През март изтича
12-месечният гратисен
период за разплащането
на първите засегнати от
пандемията туроперато-
ри. Отсрочката бе даде-
на през пролетта със
Закона за извънредното
положение. Цяла година
обаче браншът не бе в
състояние да възстанови
дейността си и остана
почти без приходи. Но-
вото развитие на панде-
мията показва, че нищо
ново със сигурност няма
да се случи скоро.

Министерството на
туризма едва в началото
на седмицата публикува
насоките за кандидатст-
ване за безвъзмездната
помощ. Кога ще тръгне
процедурата не е ясно,

но после поне месец ще
трябва за подаване на
заявления, още толкова
за оценката... Значи па-
рите са някъде в бъде-
щето.

Въпреки надеждите
на бранша след смяната
на прословутата Нико-
лина Ангелкова, Нико-
лова изглежда следва
нейния пример. Прави
внезапни посещения по
обектите и курортите -
сякаш е редови инспек-
тор, а не министър. И тя
като Ангелкова очевид-
но много обича да се
среща и снима със зна-
менитости. С братя Ар-
гирови, с дует “Ритон”...
Патриотично Боливуд е
заменен със звездите на
българската естрада. Ре-
зултатите обаче са
същите. Блазе му на ту-
ризма!

Вакханалия
От стр. 1

От другата страна
обаче са хората, които от
месеци нямат доходи. За
тях мерките не важат, за-
щото не плащат осигу-
ровки за безработица и
могат само да кандидат-
стват за 290 лв. на месец.
Как да стои затворен
такъв бизнес 6-8 или 10
месеца? Как преживяват
тези хора? Търговските
центрове също били още-
тетени. Управляващите
вече десет години през
ден променят закони за

щяло и нещяло. Но така
и не промениха закони-
те, от които зависи само-
осигуряващите се да по-
лучат държавна подкре-
па заради принудително
затворен бизнес. Защо?
Тук не става въпрос за
онези, които са в сивия
сектор!

Защо, ако е премере-
но отпускане, не бяха
отворени само училища-
та? Защо без време се
отпускат противоепиде-
мични мерки, ако може
бизнесите да бъдат под-
крепени? Защо закъсняват

парите към хората? Къде
е електронното правител-
ство, което трябваше точ-
но при тези обстоятелст-
ва да работи? Какво ста-
на? Парите ли свършиха?

Ваксините са малко.
И не само в България. До
лелеяната масова вакси-
нация има много време и
вината за неспазването
на мерките не може да
бъде хвърлена само
върху хората. И не, не е
вярно, че отпускането
или затягането на мерки-
те е по медицински пре-
поръки. Те са категорич-

во политически ходове и
изобщо не са съобразени
с прогнозите на медици-
те. Медиците - все едно
дали са редови лекари,
министър или с други
длъжности, не ги чуват в
тази държава сега. И ако
трябва нещата да опрат
до ината, ще се наложи
щабът да кръстоса шпаги
с правителството. Дали е
възможно? Цената е жи-
вотът на хората. За едни
те са човешки съдби, за
други - електорат.

Кое ще изберете, гос-
пода управляващи?
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ЕМА КРАУН:

Искам да изляза от границите, които ми поставят нотите,
и да излея себе си, откровена е талантливата изпълнителка На стр. 8

Интервю на
Альона НЕЙКОВА

ЕМА КРАУН завършва
Националното училище
по изкуствата “Проф.
Веселин Стоянов” в Русе.
Продължава образованието
си в областта на музикал-
ната педагогика, а от
няколко месеца е и дипло-
мант по “Музикални
и мултимедийни техноло-
гии” към Софийския универ-
ситет. Двете й специалнос-
ти я провокират да търси
подходи и стратегии
за внедряване и използване
на модерните визуални и
аудиотехнологии в област-
та на музикалното образо-
вание, за да може децата
да съпреживяват музиката
дори и в такива предизвика-
телни ситуации като тази
на дистанционното обуче-
ние. Освен като брилянтен
изпълнител, пианист
и композитор, развива се
и в областта на аудио-
и видеореализацията на
своите композиции.

 Пеете, свирите на пиано,
композирате музика... Кое от тези
занимания най-точно може да ви
представи като артист, Ема?

- Мисля, че бих могла да изразя
себе си най-ярко чрез авторска
музика. В училищните си години
изпълнявах класика и обожавах да
изследвам различните светове и
емоционалност на всеки компози-
тор, до който се докосвах чрез про-
изведенията му. Влюбих се в гени-
алността на Бах, чувствеността на
Шопен, експресивността на руски-
те композитори. Интерпретацията,
когато изпълняваш класическо про-
изведение, позволява пречупване
през личния поглед, но винаги в
строгите рамки на авторската
творба. Затова често съм имала
усещането, че искам да изляза от
границите, които ми поставят но-
тите, и да излея себе си. Може би
и това е причината да харесвам
толкова много джаз, където импро-
визацията е водеща. Целият про-
цес по създаването на собствена
музика ме привлича по такъв вълну-
ващ и магнетичен начин, че смятам
това за голямата ми страст.

 Имате педагогическо обра-
зование, както и явен професио-
нален интерес в областта на мул-
тимедийните технологии в сфе-
рата на музиката. Това ли е
пътят, по който днешният човек
на изкуството трябва да
потърси най-добрата реализация
на мечтите и плановете си?

- Всеки има различен и индиви-
дуален път в развитието си. Aко
говорим за човек, занимаващ се с
изкуство, професионални знания в
конкретната област, емоционална
интелигентност, естетика и обща
култура са основните съставки за
добра реализация. Естествено, има
и много други, но за мен са важни
и педагогиката, и технологиите.

Изкуството възпитава. Смятам,
че е от крещяща нужда творците да
осъзнават и оценяват отговорност-
та, която носят с произведенията
си. Може би, ако имат повече зна-
ния в областта на педагогиката, ще
разбират какви огромни щети биха
могли да нанесат върху подраства-
щите поколения и, съответно, кол-
ко биха могли да допринесат за из-
граждането на успешни творци и
градивни личности. От друга стра-
на, технологиите са задължителна
част за това да бъдем в крак с вре-
мето и да подпомагат работата и
развитието ни.
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СНИМКИ ЛИЧЕН АРХИВ И HOLLY PETERS, ОМАН

Изкуството...Изкуството...Изкуството...Изкуството...Изкуството...

“
Ìèñëÿ èçâúí êóòèÿòà, à è ÷åñòî
îòêðèâàì, ÷å êóòèÿ íÿìà

“
Àâòîðñêàòà ìóçèêà
å ãîëÿìàòà ìè ñòðàñò

 Какво е мнението ви
за дистанционното обучение
- има ли как децата да
възприемат уроците по му-
зика като един от начините
за преодоляване на труднос-
тите и несъвършенствата
на онлайн преподаването?

- Ситуацията с този вирус
беше непредвидена и се нало-
жи бърза реакция и навлизане
в онлайн обучението. Смятам,
че на този етап не е разрабо-
тена оптимално добра систе-
ма. Всяко нещо има плюс и
минус, но за да може макси-
мално да се извлекат позити-
вите, минава време, в което се
вижда кое сработва добре и
кое не толкова. Мисля, че за-
напред онлайн обучението ще
присъства винаги като план
“Б” и е необходимо да се вло-
жат максимални усилия в раз-
работването на успешна и
продуктивна система.

Конкретно в музиката,
мога да направя съпоставка с
това да идем на концерт на
живо и да си го пуснем в къщи
на компютъра. Възможно е
звукът да е много по-добър и
обработен, отколкото в зала-
та, но емоцията е съвсем раз-
лична, когато преживяването
е на живо. В часовете по му-
зика за мен е най-важно да се
запали емоционалността и
креативността на децата, как-
то и тяхната фантазия. Реал-
ният контакт между учител и
ученици е изключително ва-
жен. Освен да се запознават с
теория и история на музика-
та, трябва се докоснат до раз-
лични инструменти, да пеят
заедно и да композират. Енер-
гията, която се предава, кога-
то човек изпълнява или съчи-
нява музика на живо, когато е
с други хора около себе си, е
съвсем различна. На този етап,

всичко това доста трудно би
се получило във виртуална
обстановка. С разработване-
то на добра система, смятам,
че би могло да се извлекат мак-
симално позитивите от дистан-
ционното обучение. Въвежда-
нето на музикални софтуери
за създаване на музика, вирту-
ални инструменти, запознава-
нето с програми за нотопис,
както и използването и разра-
ботването на различни прило-
жения са добро начало. Изоб-
що, ако учителят по музика, а
и децата, имат повече техно-
логични знания, е възможно да
се създаде среда, която да сти-
мулира много креативността
и самостоятелните извънклас-
ни занимания.

 Какво означава за вас
фактът, че италианска
стрийм телевизия хареса
композицията ви Boy и я
пусна в ротация?

- За мен бе огромна ра-
дост да разбера, че дни след
представянето на песента в
личния ми YouTube канал тя
вече се излъчва в телевизия,
което означава достигане до
много повече хора. От теле-
визията се свързаха с мен да
ме поздравят и съм много
щастлива за подкрепата, коя-
то ми оказаха. За един артист
е от огромно значение да виж-
да и усеща, че има смисъл от
това, което прави. А това, че
творчеството ми се харесва
извън пределите на страната,
само може да ме стимулира
още повече. Изключително
съм благодарна и на всички
медии в България, които ме
подкрепиха.

 Как си представяте хо-
рата, които слушат ваши-
те изпълнения? Какви реак-
ции мислите, че предизвика
у публиката музиката ви? В
YouTube коментарите под

песните ви са много пози-
тивни. Имало ли е обаче
думи, които са ви изненад-
вали и обезкуражавали дори?

- Представям си публика-
та ми като интелигентна, по-
зитивна, мислеща, търсеща,
мечтаеща, креативна и влюбе-
на в живота. Вероятно, има
сходства с моето светоусеща-
не или се вълнува от погледа
ми над нещата.

Напълно съм наясно, че
няма как една авторска песен
да се хареса на всички, а и не
е необходимо. Винаги съм
смятала, че ако мога да докос-
на дори само един човек с
изпълнението си, значи има
смисъл. Изкуството има сила-
та да ни показва нещата от
друга перспектива, да възпи-

тава, напътства, дори да леку-
ва на душевно, а и на физиче-
ско ниво. Изкуството отваря
нови светове. Щастлива съм,
че до момента реакциите на
хората са много позитивни и
това ме стимулира да
продължавам да творя.

На този етап, единствено-
то обезкуражаване, което
търпя, е главно моята само-
критика.

 Колко често сте чува-
ли (чели), че имате уникален
стил в това, което прави-
те? И как се отнасяте към
подобни изказвания?

- Като на изпълнител на
популярни песни доста често
са ми казвали, че имам собст-
вен стил и виждане за интер-
претацията. В авторската ми
музика вярвам: има нещо, ко-
ето би ме отличило, и смятам,
че там е силата ми.

Радвам се, когато хората
виждат моя почерк. Не харес-

вам идеята да се твори на
базата копи-пейст. Не, че не е
печеливша, просто аз не виж-
дам смисъл там.

 На кого сте благодар-
на за вашите успехи и разви-
тието като музикант? Кой
най-много ви е насърчавал,
давал кураж, сцена, приятел-
ско рамо или се е появявал в
живота ви във важни момен-
ти?

- Разбира се, най-вече на
родителите ми - за подкрепа-
та им и за това, че ми осигу-
риха благоприятна среда за
развитие. Огромна благодар-
ност изпитвам към тях за
възпитанието, което са ми
дали, ценностната система и
възможността да мисля извън
кутията, а и често да откри-

вам, че кутия няма. Дължа
много и на всички преподава-
тели, които са присъствали в
живота ми на различни етапи.
Приятелите ми също са ме
подкрепяли и давали кураж
във важни моменти. Всеки в
живота ми е допринесъл мал-
ко или много за моето разви-
тие - като музикант и личност.

 Кое е най-необичайно-
то място, на което сте се
изявявали като инструмен-
талист или певица?

- Едно лято, когато бях на
13-14 години, пях в един под-
лез “на шапка” във Варна.
Бяхме заедно с двама прияте-
ли - музиканти. Направихме
го главно за забавление. Еди-
ният от тях в последствие
стана фронтмен на известна
българска група.

 Как ви повлия панде-
мията? Може ли подобна
криза да вдъхновява за твор-
чество?

- С риск да озадача много
хора, ще споделя, че лично
на мен ми повлия много до-
бре. Като оставим на страна
финансовия крах, за щастие,
не съм боледувала и всички
мои близки преживяха виру-
са сравнително леко. Тъй
като много съм пътувала и
ми се е налагало бързо да се
адаптирам към различни об-
становки, не изпитах някак-
ви неудобства. Пролетта из-
ползвах затварянето вкъщи
да напиша дипломната си ра-
бота и да правя неща, за ко-
ито не намирах време преди.
Най-много се радвам, че
имах възможност да подредя
мислите в главата си и да
разчистя ненужното. Такива
ситуации ни помагат да ви-
дим истински стойностните
неща и, според мен, са ката-
лизатор за един по щастлив
живот.

Абсолютно съм убедена,
че подобни обстоятелства
стимулират творческите им-
пулси. Изкуството е отдуш-
ник и спасение, което ни пре-
нася в различен, вълшебен и
нереален свят. Често по този
начин можем да преминем
през тежки моменти много
по-лесно.

Няма да забравя, бях на
10 години, когато баба се
обади по телефона и каза, че
дядо е починал. Първото
нещо, което направих, беше
да отворя пианото и школата
с Шопен и да свиря. Чувство-
то, което изпитвах тогава, е
все едно се пренасяш над
ситуацията и изпадаш в меди-
тативно състояние на спокой-
ствие и любов. Сливаш се с
Вселената. Обикновено най-
тежките моменти и преживя-
вания отключват вратата на
вдъхновението. Майка ми е
разказвала, че като съм била
по-малка, съм изпълнявала
“Болната кукла” на Чайков-
ски при смъртта на котката
ни. Признавам, че не си спом-
ням този момент, но вероят-
но винаги съм имала това усе-
щане в себе си...
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Ò‡ÏÓÒÚÓˇÚÂÎÌÓ ÔÓÒÚ‡‚ˇÌÂ Ì‡ ‰Ë‡„ÌÓÁ‡ Ë Ò‡ÏÓÎÂ˜ÂÌËÂ, ÓÒÌÓ‚‡ÌË Ì‡ ÔÛ·ÎËÍ‡ˆËËÚÂ. Страница на Аида ПАНИКЯН

Смята се, че в България над 70 хил.
души са засегнати от ревматоиден ар-
трит (РА) - автоимунно заболяване.
Макар да е най-разпространеното рев-
матоидно заболяване, диагностиката
му често се бави с години. Причина са
разнообразните, понякога нетипични
симптоми, трудният достъп до ревма-
толог и честото неразпознаване от лич-
ни лекари. Но вече и у нас има възмож-
ност за съвременни изследвания, кои-
то с точност да помогнат за правилна-
та диагноза. Това са високоспецифич-
ни автоантитела, характерни за РА: ан-
титела срещу CCP, антитела срещу
MCV, ревматоиден фактор от клас
ИгМ, ИгГ и ИгА, както и възпалител-
ни реактанти като СУЕ и CRP. Aнти-
телата срещу CCP и срещу MCV се
отличават с висока чувстивтелност
(82% ) и специфичност (97%) и могат
да бъдат положителни средно около 7
години преди диагностицирането на
заболяването ревматоиден артрит. “Те
формират най-важните биомаркери,
които да бъдат изследвани при съмне-
ние за ревматоиден артрит”, обяснява
д-р Георги Василев, имунолог в Лабо-
раторията по клинична имунология на
УМБАЛ “Св. Иван Рилски”. Вместо
тях, пациентите често са насочвани за
изследване на т.нар. ревмафактор, кой-
то е неспецифичен и често дава фал-
шиво успокоение, допълва имуно-
логът. Според него пътят до поставя-

От години психолозите са
категорични, че през зимата (и
особено в края й) депресиите
се увеличават най-вече заради
недостатъчната слънчева свет-
лина. Плюс недостатъчните ви-
тамини, както и умората. Към
всичко това тази зима се при-
съедини и КОВИД-19.

Може да е странно, но има
храни, които помагат в борба-
та с депресията. Млякото (и
млечните продукти) е една от
тях. То е добър източник на
витамин Д. Норвежко проучва-
не установи, че хората, които
приемат добавка със слънчевия
витамин, са по-малко депреси-
рани година по-късно от тези,
които не са го направили. Не-
достигът на витамин Д може да
предизвика депресия, като това
се отнася най-вече за по-възра-
стните хора, твърдят холандски

Ново изследване от университета в
Шефилд установява, че наднорменото
тегло е допълнителна тежест за здраве-
то на мозъка и може да обостри болест-
та на Алцхаймер. Констатациите, пуб-
ликувани в The Journal of Alzheimer’s
Disease Reports, също подчертават
въздействието на наднорменото тегло в
средата на живота върху здравето на
мозъка в по-напреднала възраст.

Според водещия автор на изследва-
нето, проф. Аналена Веннери профи-
лактиката играе важна роля в борбата
срещу болестта. Проучването не по-
казва, че затлъстяването причинява бо-
лестта на Алцхаймер, но показва, че
наднорменото тегло е допълнителна
тежест за здравето на мозъка и може

От 8 февруари екип
от специалисти по пул-
мология, кардиология,
нефрология, неврология
и психиатрия ще пре-
глежда и консултира па-
циенти преболедували
КОВИД-19 след записва-
не на час за

безплатна
консултация на
тел. 02/9230467.

При необходимост,
на пациентите ще бъдат
извършени по-задълбоче-
ни изследвания и ще бъде

Имунологични маркери
„разпознават”
ревматоидния артрит
Хората с ревматични заболявания могат да се ваксинират
срещу КОВИД-19, категорични са медиците

нето на диагнозата е активен процес и
изисква участие и от пациента. “Бол-
ният е първият, който ще разпознае
болестта - да осъзнае “че нещо е не
както трябва”, “нещо ми има” - напри-
мер болката, отокът и сутрешната ско-
ваност в ставите на ръката са налице
всеки ден и не минават от само себе
си и пречат на работните и битовите
задължения, и да потърси помощта на
лекаря”, убеден е д-р Василев.

Своевременното лечение е особе-
но важно, тъй като нелекувано, забо-

ляването води до тежка инвалидизация,
а лошият контрол е риск за развитие
на сърдечносъдови заболявания и ин-
султи.

“Данните от литературата показ-
ват, че хората с автоимунни възпали-
телни заболявания не боледуват по-
често от останалите. Без да има стати-
стически достоверна разлика, малко
по-висока е заболеваемостта при хо-
рата със системен лупус и васкулити”,
обяснява проф. Румен Стоилов, ревма-
толог в Клиниката по ревматология в

УМБАЛ “Св. Иван Рилски”. Той пре-
поръчва пациентите с ревматични за-
болявания да се ваксинират срещу
КОВИД-19 - за тях това крие много
по-малък риск, отколкото срещата с
болестта. Ваксината не е подходяща
само за болни с РА, васкулити или
някои онкологични заболявания, кои-
то са на лечение с ритуксимаб (меди-
камент, който влияе върху B клетките,
които са отговорни за хуморалния
имунитет). Те не могат да изградят
имунен отговор към ваксината.

Храни - антидепресанти
учени, анализирали съдържани-
ето на слънчевия витамин в над
1000 души над 55 г. В организ-
ма на близо 39% от мъжете и
57% от жените, този витамин
не е достатъчен.

Пуйката съдържа протеи-
новия градивен триптофан,
който тялото използва, за да
произвежда серотонин - хор-
монът, отговарящ за доброто
настроение, често наричан
“хормон на щастието”. Тялото
трябва само да произведе този
хормон. Ултравиолетовите
лъчи също способстват за по-
вишаването на нивото на се-
ротонин. Затова не пропускай-
те възможност да сте на слънце
и навън дори през зимата.
Всъщност някои антидепре-
санти действат, като насочват
начина, по който мозъкът из-
ползва серотонин, припомнят

от WebMD.
Морковите са пълни с бета-

каротин, който може човек да
си набави и от тиква, спанак,
пъпеш. Проучванията свързват
това хранително вещество с по-
ниски нива на депресия. Няма
достатъчно доказателства, за да
се каже, че може да я предотв-
рати, но не може да навреди,
ако вкарате повече от него в
хранителния си режим.

Листните зеленчуци са
пълни с фолиева киселина, ко-
ято помага на мозъка да рабо-
ти добре и може да помогне за
предпазване от депресия.

Сьомгата, херингата са риби
с високо съдържание на поли-
ненаситени мазнини. Изследо-
вателите смятат, че те могат да
помогнат срещу депресията за-
ради наличието на омега-3 ма-
стни киселини, които може да

помогнат на мозъчните клетки
да използват химикали, подоб-
ряващи настроението.

Внимание с алкохола!
Може да изглежда като нещо,
което да премахне грижите,
но... Според медиците обилно-
то пиене може да влоши симп-
томите на депресия с времето,

защото алкохолът прави мозъ-
ка по-малко активен. А и може
да намали ефекта от антиде-
пресантите.

В антидепресивната диета
добре е да намерят място яй-
цата, говеждия черен дроб,
червените пости меса, черният
шоколад.

Затлъстяването може да изостри
болестта на Алцхаймер

Александровска болница започва
консултации за преболедували КОВИД-19

СНИМКА ПЕКСЕЛС

да влоши болестта.
Учените проучили резултатите

от ядрено-магнитен резонанс на
мозъка на 47 пациенти, диагнос-
тицирани с лека форма на алцхай-
мер, 68 - с леко когнитивно ув-
реждане и 57 когнитивно здрави
индивида. Новото изследване из-
ползва и изчислителни техники, за
да разгледа анатомията на мозъка,
кръвния поток и влакната на мозъ-
ка. Съавторът на изследването д-р
Матео Де Марко казва, че за раз-
лика от други заболявания като
сърдечносъдови или диабет, хора-
та често не мислят за важността
на храненето във връзка с невро-
логичните състояния.

назначена подходяща те-
рапия за дълготрайни и
широкоспектърни пост-
ковид състояния.

Програмата за кон-
султиране, лечение и ре-
хабилитация на па-
циенти преболедували
КОВИД-19 е разработе-
на съвместно от УМБАЛ
“Александровска” и На-
ционалния комплекс
“Специализирани болни-
ци за рехабилитация”.
Това сътрудничество
позволява пациенти, пре-
минали, през болницата,
да продължат възстано-

вяването си в някои от
санаториумите на СБР
НК - Баните, Смолян,
Банкя, Баня (Карлово),
Велинград, Вършец, Кю-
стендил, Момин проход,
Наречен, Овча купел, Па-
вел баня, Сандански, Хи-
саря, Поморие.

По време на престоя
си в санаториумите, част
пациентите ще бъдат
проследявани и консул-
тирани при нужда от ле-
карите на Александров-
ска болница онлайн и по-
средством възможности-
те на телемедицината.
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Ралица НИКОЛОВА

В Музея на илюзиите малки и големи
се докосват до свят на огледала,
сенки и магически картини

СНИМКИ АВТОРКАТА И МУЗЕЙ НА ИЛЮЗИИТЕ

Най-голям е интересът при “обърната стая”

Музеят на илюзиите е част от европейска група музеи, основана в
Литва. Разположен на 400 кв. м площ и е разделен на няколко зали:
историческа зала с различни картини, зала с оптически илюзии,
стая с фосфорен тапет, в която може да се рисува със светлина
или да се остави отпечатък на сянката си върху стената, обърна-
та стая. Илюзиите се срещат с научните изобретения и изкуство-
то: физиката и оптиката са представени заедно с мистериозни
произведения на изкуството и класически загадки. Има и малък
магазин - с играчки, картички и различни предмети, криещи илюзия,
която всеки може да отнесе у дома.

Лъжат ли очите? Защо виждаш
нещо, което не можеш да докоснеш?
А друго сякаш се движи, но
всъщност е картина... Вода се раз-
плисква върху теб, но не мокри.
Сянката ти остава на стената, а ти
можеш да й помахаш за сбогом...
Снимка те следи с поглед, където и
да отидеш. Ръцете ти произвеждат
електричество...

Илюзията не винаги е истинска
магия. Понякога светът около нас не
е това, което виждаме. Още в древ-
ни времена китайци, египтяни и ин-
дийци са разкрили част от тайните
на оптическата илюзия и са ги из-
ползвали за забавление. И не е
задължително да си дете, за да се
възхитиш и да повярваш... Като Али-
са или като Великия Худини.

Преди малко повече от година в
София отвори врати Музей на илю-
зиите. Почти нереален свят, в който
светлини и сенки се сливат, карти-
ните оживяват, вазите разказват ис-
тории, а снимките имат зъби. Му-
зей, в който няма нужда да пазиш
тишина, и където всичко може да се
пипа и изследва, където децата се
превръщат в магьосници. И разбира
се - снимките не са забранени, а
почти задължителни.

Пред всеки експонат има кратко
описание и напътствие как да заста-
неш или какво да направиш, за да
разгадаеш магията. Илюзията те за-
владява - с помощта на огледала,
триизмерни образи, геометрични
фигури и фосфоресциращи стени.
Малчуганите са в екстаз, а възраст-

Може ли да уловите водата
от стената

В стаята с фосфорни стени

ните отново стават деца. И през
смях се опитват да докоснат малко
прасенце, кацнало върху стъклен
куб. Хоп, прокарваш пръст - и об-
разът изчезва. Следва кутия, в която
можеш да си пъхнеш главата. И да
видиш милион и едно свои отраже-
ния. По-нататък е огледалото, в ко-
ето отраженията променят формата

си. Има и картина с дърво. Ако я
погледнеш отляво - дървото е поси-
пано със сняг, отидеш ли отдясно -
пролет е, дръпни се назад - валят
есенни листа...

Следва залата с играчки от мина-
лото. Китайски вази, които децата
сами могат да завъртят, и по стени-
те им мигом заиграват циркови ар-
тисти. Вътре в друга ваза двойка
танцува валс.

Магическа сфера пък се зарежда
с електричество, щом я докоснеш с
ръка. Отсреща е стената, от която
Айнщайн те наблюдава. Вълк се зъби
от снимката, а в следващия момент
ти се усмихва.

Има и вода, която тече наобрат-
но. И стена, върху която можеш да
оставиш сянката си. Картина, от ко-
ято се разплисква вода, и стая, къде-
то всичко виси от тавана.

Забавно е, поглъща те и искаш да
откриваш нови и нови илюзии. По-
някога не вярваш как магията
всъщност се случва от най-простич-
ките неща. Друг път се връщаш и
връщаш назад и пак не успяваш да
разгадаеш илюзията.

Струва си да се види. И от малки,
и от големи. Всички посетители са
запленени. Бързат да разгадаят или
да докоснат следващата мистерия, но
търпеливо изчакват реда си. На ня-
колко места в музея има сътрудни-
ци, които разказват за експонатите
и те насочват какво точно да напра-
виш, за да навлезеш в магията. Дори
ти помагат в режисирането на фото-
сите, за да се запази илюзията и
върху снимката.

Най-дълга е опашката пред
обърната стая. Където всеки може
да ходи по тавана. А най-силен смях
се чува от “големия стол”. Там все-
ки може да се почувства и като ве-
ликан, и като джудже.

Заслужава си! Та кой не обича
гъделичкащото усещане, че магията
съществува и че сме част от нея!?

Картините оживяват

Децата до 7 години влизат
безплатно. За ученици и
пенсионери билетите са
намалени. Може да се закупи
и семеен пропуск - за двама
възрастни с две деца. Заради
КОВИД мерките всички
влизат с маски, а диспенсери
с дезинфектант има на
входа и пред всяка зала.
Музеят работи всеки ден от
10 до 20 ч.

Можеш ли да висиш
от тавана?
Можеш ли да висиш
от тавана?
Можеш ли да висиш
от тавана?
Можеш ли да висиш
от тавана?
Можеш ли да висиш
от тавана?
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Днес определението “тоталита-
ризъм” се среща буквално на всяка крач-
ка: главно в политическото говорене и
във всекидневния език, но също и в учеб-
ници и публикации, както и в сериозни
научни изследвания от хуманитаристи-
ката и обществените науки. Тази по-
всеместна употреба на понятието се на-
сажда по време на голямото противо-
поставяне между водещите сили в Сту-
дената война - Съединените щати и
Съветския съюз. С нея те се опитват да
обяснят характеристиките на съветска-
та обществено-политическа и икономи-
ческа система, а след нейния крах кон-
цепцията за тоталитаризма бързо става
едно от най-лесните обяснения за це-
лия период на Студената война (пред-
ставяна като битка между демокрация и
тоталитаризъм) и за завършека му. Дори
и само така очертаната употреба на
тезата за тоталитаризма показва нейния
политически и идеологически характер.

Веднага след германското нападение
срещу Съветския съюз на 22 юни 1941
г., още вечерта на същия ден, британски-
ят премиер Уинстън Чърчил произнася
реч по ББС, в която казва: “Всеки човек
или държава, който се бие срещу нациз-
ма, ще има нашата помощ... Предложи-
ли сме на правителството на Съветска
Русия всякаква техническа и икономи-
ческа помощ, която е по силите ни и
която вероятно би му послужила... Ру-
ската опасност следователно е наша
опасност и опасност на Съединените
щати, така както каузата на всеки рус-
нак, биещ се за огнището си и за дома
си, е каузата на свободните хора и
свободните народи по всички предели
на земното кълбо”. Това, разбира се, е
реч на лидер на държава, която спешно
се нуждае от съюзник в битката с наци-
стка Германия. Но така или иначе, при-
ятелски протегнатата към Съветския
съюз ръка е налице и веднага е приета.

Нещо повече, СССР в лицето на
Сталин е приет като равноправен парт-
ньор в Антихитлеристката коалиция,
основния защитник на демокрацията.
Обвиненията срещу съветската систе-
ма са преустановени. Едва след като
Студената война се разгаря с пълна
сила, започват опитите да се обоснове
станалото след 30-те години с помощта
на концепцията за тоталитаризма. Пра-
ви го първо американската политолож-
ка, немска еврейка, Хана Аренд. Про-
изходът й има значение, тъй като зара-
ди Холокоста, от който се спасява чрез
емиграция първо във Франция, а през
1941 г. в САЩ, нейната мотивация да
разкрие репресивните механизми на на-
ционалсоциалистическия режим е мно-
го по-силна, отколкото при другите
анализатори. Книгата на Хана Аренд
“Произход на тоталитаризма”, публи-
кувана през 1951 г., поставя началото
на опитите за научно осмисляне на
събитията в Европа от 20-те години
нататък с помощта на концепцията за
тоталитаризма. Аренд се съсредоточа-
ва върху мащабния терор, който спо-
ред нея е в основата на тоталитаризма.

Тъй като говорим за използването на
термина “тоталитаризъм” в епохата на
Студената война, в центъра на внимани-
ето трябва да се постави използването
му по отношение на Съветския съюз -
онзи полюс, в борбата срещу който са
съсредоточени усилията на Запада в
Студената война. И едно от важните
оръжия в борбата срещу Съветския
съюз става концепцията за тоталитариз-
ма. Точно затова привържениците на
тезата за тоталитаризма насочват уси-
лията си към сравняването на съветска-
та система с нацистката държава. Пра-
вят го и източноевропейските дисиден-
ти. Един от ярките примери за това е
книгата на Желю Желев “Фашизмът. До-
кументално изследване на германския,
италианския и испанския фашизъм”, из-
дадена през 1982 г., но чието оригинал-
но заглавие е било “Тоталитарната
държава”. В типичния за времето езо-
пов език в книгата е описана нацистката
и италианската фашистка държава като
тоталитарна, но по начин, който трябва
да покаже на читателя, че те са идентич-
ни със социалистическата държава в
Съветския съюз и другите социалисти-
чески държави.

Проблемът при подобни сравнения
се състои в това, че Съветският съюз е
определен като тоталитарна държава

кризи и създаването на могъща опозици-
онна институция като профсъюза “Соли-
дарност”, а в Унгария - до смесена сис-
тема, наречена “гулаш-социализъм”, и
възстановяване на политическия плура-
лизъм през есента на 1987 г. Появата на
дисидентското движение още през 60-те
години, което в повечето социалистичес-
ки страни съществува в полулегалност, е
поредното свидетелство, че в тях вече не
може да се говори за тоталитаризъм дори
и при спазването на признаците, да не
говорим за промените от втората поло-
вина на 80-те години и “перестройката”
на Горбачов. Последното доказателство
за това е мирният начин, по който при-
ключва съществуването си системата
първо в страните от Източна Европа, а
после и в Съветския съюз. Невъзмож-
ността тези процеси да се впишат в кон-
цепцията за тоталитаризма карат сериоз-
ните изследователи да се откажат от нея.
От 70-те години използването на поняти-
ето “тоталитаризъм” постепенно нама-
лява и се заменя с други идеи, по-харак-
терни за периода на разведряването, като
например тезата за конвергенцията.

***
Залезът на теорията за тоталитариз-

ма е спрян, благодарение на краха на
Съветския съюз и Източния блок в Сту-

то наричат “тоталитарен комунизъм”.
Но поне ние, историците, не трябва да
забравяме и това, че още в първата ре-
золюция на Европейския парламент по
този въпрос се казва, че “нито една по-
литическа организация или политичес-
ка партия не разполага с монопол върху
тълкуването на историята и че тези
организации и партии не могат да пре-
тендират за обективност... официално-
то политическо тълкуване на историче-
ските факти не следва да бъде налагано
посредством взети с мнозинство реше-
ния на парламентите... един парламент
не може да законодателства по отноше-
ние на миналото”. Похвално уважение
на една европейска политическа инсти-
туция към историята.

Но политиците нямат задръжки пред
това да налагат със силата на държавата
новата господстваща гледна точка за ис-
торията. Това личи от начина, по който
се изработват новите учебници по исто-
рия в демократична България. През 90-те
години авторите на учебници по история
бяха свободни в интерпретацията, а
оценката на написаното се правеше от
съответните експертни комисии към
министерството. Но от началото на но-
вия век термините и оценъчните насоки
започнаха да се налагат преди написва-
нето на учебниците - в учебните програ-
ми. И там все по-категорично се налага
като задължително прилагането на теза-
та за тоталитаризма за следвоенния пе-
риод. Още в конкурса за учебници по
българска история за 11 клас, обявен
през 2000 г., терминът “тоталитаризъм”
е задължителен, по-късно за учебника
пак по българска история за 6 клас ста-
ва задължително наименованието на
раздела “Тоталитаризмът по съветски
модел (1947-1989 г.)”. През 2017 г. про-
грамата за 7 клас въвежда като ново
понятие за следвоенния период в исто-
рията на България “тоталитарно управ-
ление”, програмата от 2018 г. за 9 клас
(световна история) определя като тота-
литарни режими болшевизма, фашизма
и националсоциализма. Учебната про-
грама по българска история от 2019 г.
изисква да се посочат характеристики-
те на тоталитарната държава.

Политическите декларации и задължи-
телното използване на термини, свърза-
ни с концепцията за тоталитаризма в
образователната система, отново демон-
стрират политико-геополитическото й из-
ползване. Чрез тази концепция се цели да
се наложи единствена гледна точка за
миналото, да се осъществи възможно най-
решително разделяне с миналото (често
собственото) или да бъде атакувана леги-
тимността на оформящите се нови съпер-
ници в политическия живот. Едновре-
менно с това, поглeднато по-глобално,
тя се включва и в поредната геополити-
ческа борба за нов световен ред, където
като един от основните конкуренти на
победилия в Студената война Запад се
оформя комунистическо-капиталистиче-
ски Китай, а на световната арена се
завръща и наследилата бившия комуни-
стически Съветски съюз, но вече тради-
ционно-консервативна, Русия.

Концепцията за тоталитаризма е не-
приложима в историческото изследване,
но не смея да се намесвам в политологи-
ята, където за някои изследователи сякаш
тя продължава да върши добра работа -
най-вече защото опростява обществото и
по-лесно го вкарва в политологичните
схеми. Но това се дължи на пряката
връзка между политологията и политика-
та. А що се отнася до опитите да ни бъде
наложено понятието “тоталитаризъм” в
историята, мисля, че трябва да призовем
политиците и идеолозите: Оставете ис-
торията на историците!

Теорията за тоталитаризма
Неприложима за историята, тя се използва като идеологическо оръжие

Искра БАЕВА

само въз основата на сталиновия модел,
без анализаторите да се съобразят с
настъпилата след смъртта на Сталин на 5
март 1953 г. еволюция. След 1956 г. си-
стемата еволюира, започва да се отваря
към света и да се отдалечава от призна-
ците на тоталитаризма. Заради тази ево-
люция още през 50-те години Аренд пра-
ви извода, че след смъртта на Сталин нито
в СССР, нито в европейските социалис-
тически страни може да се говори за
тоталитаризъм. Тя признава, че тогава в
Съветския съюз започва “детоталитари-
зация”, като доказателство за това е
възраждането на изкуствата.

В не по-малка степен, а в някои слу-
чаи и много по-радикално, се осъществя-
ва десталинизацията в другите страни от
Източния блок. Настъпилите след
смъртта на Сталин промени предизвик-
ват дълбока криза в повечето източноев-
ропейски страни, а дори и революция в
Унгария през есента на 1956 г. Дестали-
низацията е последвана от бавна, но
задълбочаваща се, либерализация. Либе-
рализацията е видима през десетилетията
от 60-те до 80-те години, когато власто-
вата система се отваря към външния свят
чрез общоевропейския процес и подпис-
ването на Заключителния акт от Хелзин-
ки на 1 август 1975 г., чрез продължава-
щи трансформации, които в Полша водят
до периодични социално-икономически

дената война - тогава започва нейното
възраждане. Тя отново се използва като
политическо средство, само че вече не за
борба с големия противник, а за разпра-
ва с миналото. И за разлика от времето
на Студената война, тезата за идентич-
ността на фашизма и националсоциализ-
ма, от една страна, и съветската система,
от друга, се възражда и на Изток, и на
Запад. На Изток я лансират новите уп-
равляващи, които се стремят да се пред-
ставят като съвсем различни и много по-
добри от властниците преди тях.

Бившите източноевропейски диси-
денти, превърнали се в управляващи,
също започват да предлагат в различни
международни организации декларации,
които осъждат предходната система в
термините на тоталитаризма. Първа в
това отношение е Пражката декларация
от 22 ноември 2002 г., приета на среща-
та на върха на Организацията на Север-
ноатлантическия пакт, последвана е от
Резолюцията на ХVI конгрес на Евро-
пейската народна партия от 5 февруари
2004 г., от Резолюция 1481 на Парла-
ментарната асамблея на Съвета на Ев-
ропа от 26 януари 2006 г. и от Резолю-
цията на Европейския парламент от 2
април 2009 г. относно Европейската
съвест и тоталитаризма. Те осъждат
системата в Съветския съюз и в евро-
пейските социалистически страни, коя-

ИЛЮСТРАЦИЯ IMAGO
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Роден на 1 януари 1926 г. в Айтос,
Николай Жишев - бившият първи секре-
тар на Областния комитет на БКП, смя-
тан за най-могъщия човек на Бургаска
област до 1989 г., си отиде на 10 януари
2014 г. Той е един от плеядата айтозлии,
които няма как да бъдат забравени. Неза-
висимо от високите държавни и партий-
ни постове, които е заемал, винаги е
оставал просто айтозлия.

Ето какво пише за себе си в мемоар-
ната си книга “С вълните на времето”,
излязла от печат през 2006 г.: “На на-
срочените за 27.06.1971 г. избори за на-
родни представители, съветници и съдеб-
ни заседатели моята кандидатура за на-
роден представител и за окръжен съвет-
ник бе издигната от моите земляци в
град Айтос. Първият мандат бях наро-
ден представител от Сунгурларе. В
същото време винаги съм изпитвал едно
непреодолимо желание по-често да бъда
в моя роден Айтос, да дишам неговия
свеж въздух, да се срещам с моите при-
ятели от младежките години. Затова с
голяма радост приех предложението да
се издигне кандидатурата ми за народен
представител именно от Айтос.”

95 години от рождението на Николай Жишев

Максим МОМЧИЛОВ

Лицата с общ умисъл и цел
за постигане на конкретни
престъпни резултати се нари-
чат участници в организирани
престъпни групи. Такава при-
мерно бих нарекъл и групата
от адв. Петър Славов, Мартин
Димитров и проф. Вили Лил-
ков, които са автори на закона
за престъпния период у нас от
1944 до 1989 г., който сложи
под един знаменател всички
десетилетия и хора, живели в
това време, определи им дори
санкции, ако продължават да
имат човешко отношение към
миналото и социализма.

Естествено, в онези години
в лексиката ни нямаше органи-
зирани престъпни групи, има-
ше обаче икономика и социал-
на политика в полза на хората,
от които днес и помен няма. А
престъпното време се свързва

повече с т.нар. демократични
промени след 1989 г. и с годи-
ните, определени като Преход.
Каквато и справка да погледне-
те, няма как да не е убедителна
и меродавна.

Днес все по-често става
дума за организирани пре-
стъпни групи - в криминалния
им смисъл и като сложен обще-
ствен феномен. Организирана
престъпност и борба с органи-

зираната престъпност - две яв-
ления, които съжителстват ус-
поредно и почти безрезултат-
но. Но, всъщност, по-голямата
беда на Прехода и Демокраци-
ята е съревнованието да се ор-
ганизират престъпни дейности,
облечени в дрехите на промени
и реформи. Убедително и неиз-
менно има разнообразие и изо-
билие от подобни  организира-
ни явления, дела и резултати...

Сега при всички демокра-
тично проведени  избори за
парламент, президент, местни
органи, европейски структури
властва организираното прода-
ване и купуване на гласове,
което уж било престъпление.

Признайте честно, не жи-
веем ли в среда на организира-
на шуробаджанащина! По ор-
ганизирана корупция сме чел-
ници в Европа. За това свиде-

телстват и европейските докла-
ди. Все повече се налага орга-
низираната неграмотност, за
разлика от образоваността в
престъпния период у нас меж-
ду 1944 и 1989 г. Организира-
но бяха сринати икономиката
и земеделието. Има организи-
рана криза в образованието, в
здравеопазването, в духов-
ността. А какво ще кажете за
организираната медийна дезин-
формация и мястото ни по
свобода на словото!? Често
спорим за организираната
търговия с влияние, за органи-
зираната социална несправед-
ливост, за организираната по-
средственост в управлението
на страната. Ами множащите
се организирани бедствия - сру-
тища, свлачища, хем безводие,
хем ни заливат язовири, след-
ват ремонти на ремонтите.
Организираните злоупотреби с
еврофондовете и евросредства-
та не са за коментиране.

Организираната безрабо-
тица е направо бич. И органи-
зирано млади и свежи сили из-
тичат през терминалите на ро-
дината. Организирани далаве-
ри с български паспорти, ор-
ганизирана приватизация под
масата, организирана проста-
щина, организирано осъвреме-
няване на езика с тулупи, не-
годници, келеши, мисирки, гла-
ванаци, Шехерезади, Мата
Хари и Пунта Мара!

Съществуваме под “каске-
та” на добре и трайно орга-
низираната ни съдебно-прав-
на имитация. Живеем в орга-
низирана пожарна опасност и
в добре организирана проти-
вопожарна заблуда, че сме
имали  редкия шанс да бъдем
управлявани именно така “от
тук до края на света”. Доко-
га? Кой може да каже, освен
ние самите?

Организирани
престъпни групи
Не при социализма, господа, а днес престъпленията са повсеместни

Лозан ТАКЕВ

ИЛЮСТРАЦИЯ СВОБОДЕН НАРОД

Той не може да бъде забравен

А ето какво заявява в словото си
Николай Жишев след удостояването му
със званието “Герой на социалистичес-
кия труд” във връзка с неговата 60-го-
дишнина: “На 1 януари 1945 г. бях приет
с първия деветосептемврийски набор в
партията на българските комунисти. Сво-
ята първа революционна закалка полу-
чих в редовете на айтоската партийна
организация, която е един от най-старите
боеви отряди на БКП в Бургаски окръг...
В деня на своя юбилей искам да отправя
думи на признателност към моите друга-
ри от Айтос и Айтоския край, където
започна моят път на ремсист, комунист и
човек, и да благодаря за сърдечните при-
ветствия и пожелания, отправени от тру-
дещите се на родния ми град.”

В годините на т.нар. демократични
промени преобладаващата част от хо-
рата в Айтос, а и извън него, запазиха
доброто си отношение към човека Ни-
колай Жишев и не тръгнаха да търсят
евтини политически дивиденти чрез от-
ричане и разграничаване от неговото
дело и други форми на политическа
мимикрия в противоречивото време
след 10 ноември 1989 г. Заслугите на
Николай Жишев към Айтос не може да
бъдат отричани или забравени.

Николай Жишев от 1941 г. е член на
РМС и се включва в нелегалната съпро-

тива през 1944 г. От 1943 до 1944 г. е
куриер на Окръжния комитет на РМС в
Бургас. През 1945 г. става член на
БРП(к). Бил е завеждащ отдел и секретар
на Околийския комитет на РМС и пред-
седател на Околийския комитет на
ДСНМ в Айтос. Завършва Партийната
школа при ЦК на КПСС. От 1951 г. е
първи секретар на Околийския комитет
БКП в Бургас. От 1953 г. е секретар на
Окръжния комитет на БКП. Бил е пред-
седател на Изпълнителния комитет на
Общинския народен съвет. От 1965 до
1971 г. е първи секретар на Окръжния
комитет на БКП в Бургас.

В периода 1971-1976 г. Жишев е
министър на снабдяването и държавните
резерви в две правителства. Между 1966
и 1990 г. е член на ЦК на БКП, член на
Държавния съвет (1981-1990). Първи
секретар на Окръжния комитет (от 1976
г.) и на Областния комитет на БКП в
Бургас след обединяването на Бургаски,
Сливенски и Ямболски окръг до пенсио-
нирането си. Носител е на ордените “Ге-
орги Димитров” и “13 века България”.

През 1990 г. е предложен за изключ-
ване от БСП, но Общопартийната кон-
тролна комисия отхвърля предложение-
то. От 1997 до 2006 г. членува в БКП
“Георги Димитров”, а по-късно - в Пар-
тията на българските комунисти.Николай Жишев
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НАКРАТКО

КУЛТУРА

Концерт,
спектакъл
или книга -
най-романтичният
подарък
„Съкровения” на Дамян П. Дамянов
излиза в ново издание, „Фортисимо фамилия”
и Софийската филхармония ни срещат
с Ромео и Жулиета, а Софийската опера
поднася мюзикъла „Мама миа!”

Представят 40 нови
издания на автори
от Сливен и региона

СНИМКИ СОФИЙСКА ФИЛХАРМОНИЯ

Максим Ешкенази Радина Боршош

СНИМКА СОФИЙСКА ОПЕРА И БАЛЕТ

Сцена от мюзикъла “Мама миа!”

В навечерието на празника на лю-
бовта “Ентусиаст” преиздава стихо-
сбирката с най-емблематичните твор-
би на обичания поет Дамян П. Дамя-
нов. Книгата носи заглавието “Съкро-
вения” и включва три цикъла с лирика
на един от ярките таланти в новата
българска литература - “Сърце”,
“Българийо” и “Няма да умра”. Съста-
вителка на това специално издание е
съпругата на поета - поетесата На-
дежда Захариева, художничка е Фиде-
лия Косева.

Името на Дамян П. Дамянов (1935-
1999) се е превърнало в символ за ня-
колко поколения, а произведенията му -
в непреходна съвременна класика. Мно-
го родни изпълнители пеят песни по не-
гови стихове - Лили Иванова, Йорданка
Христова, Мария Илиева и др.

“Стихове пиша с едничката мисъл
да съборя стената между себе си и
хората. Аз не мога да ида при тях,
нека песните ми идат и им кажат, че ги
обичам”, споделя Дамян П. Дамянов в
първата си книга. Песните на сърцето,
запяло от болезненост, могат да бъдат
назовани с едно-единствено име -
съкровения. Съкровеността - плод на
искреността, на честността и на от-
кровеността на поета, е онова, което
го превръща в любимия лирик на хиля-
ди читатели. Чрез нежните стихове на
Дамян П. Дамянов сърце говори на

сърцето и душа говори на душата.
Духовната енергия, вложена в негови-
те съкровения, изпълва със сила всеки,
докоснал се до тях. Стихове на Дамян
П. Дамянов са включвани във всички
антологии на българската поезия, из-
лезли на чужди езици.

В Деня на влюбените, на 14 февру-
ари, пренасяме Верона в зала “Бълга-
рия” и ви каним на музикален празник,
посветен на любовта, гласи поканата
от Софийската филхармония. Максим
Ешкенази влиза в ролята на Ромео и

ще цитира Шекспир. Негова сценична
половинка ще бъде младата актриса
Радина Боршош - в ролята на Жулиета.

Оркестърът на Софийската филхар-
мония ще изпълни откъси от произве-
дения, вдъхновени от вечната история
за любовта на двамата млади от Веро-
на, а диригент на концерта е Григор
Паликаров.

“Ромео и Жулиета” е сред най-из-
вестните, най-екранизирани и най-
изпълнявани пиеси на всички времена.
През годините гениални композитори
като Сергей Прокофиев, Пьотр Илич
Чайковски, Ектор Берлиоз, Шарл Гуно,
Нино Рота и други са работили върху
темата за всепоглъщащата любов.

Шекспировата игра на думи запли-
та в едно любов, семейни връзки, глу-
пост и безумие, съдбата срещу сво-
бодната воля. Със същата пъстрота
могат да се похвалят и всички музи-
кални произведения, вдъхновени от
драмата. Вярваме, че за любовта няма
възраст и затова музикалната ни исто-
рия този път е за цялото семейство,
отбелязват от “Фортисимо фамилия”,
съорганизатор на музикалния празник.

Четири представления на мюзикъ-
ла “Мама миа!” от Бени Андершон и
Бьорн Улвеус предлага Софийската
опера и балет на 13 февруари (от 11 и
19 ч.) и 14 февруари (11 и 16 ч.). За-
владяващите песни на “АББА” и либ-
ретото на Катрин Джонсън ни прена-
сят на гръцки остров, където любовта
и изненадващите ситуации въвличат
зрителите в романтична история. Със
спектакъла на 13.02. от 19 ч. ще бъде
отбелязана 60-годишнината на певица-
та и актриса Деница Шопова. Отново
в ролята на Сам е Орлин Горанов,
който завладява публиката с магне-
тизъм и чар (13.02. от 19 ч. и 14.02. от
16 ч.). В брилянтната сценична версия
на режисьора Пламен Карталов участ-
ват Весела Делчева, Людмила Козаре-
ва, Еделина Кънева, Кирил Иванов,
Александър Георгиев, Симеон Владов,
Николай Павлов, Яница Маслинкова,
Силвана Пръвчева и др. Диригент е
Светослав Лазаров.

СНИМКА SLIVENINFO.BG

Над 40 книги на автори от
Сливен и региона, издадени през
2020 г., ще бъдат представени на
5 февруари от 17 ч. в Регионална-
та библиотека “Сава Доброплод-
ни” в рамките на първия за годи-
ната Петъчен литературен салон,
научи ДУМА от д-р Р. Петрова-
Василева, директор. Прегледът на
годишната книжна продукция на
сливенските автори се провежда
вече повече от 20 години. Голямо
е жанровото разнообразие на из-
данията: поезия, проза за възраст-
ни (романи, разкази, повести, спо-
мени, драми, есета, новели, пъте-
писи), изследвания за историята,
бита и традициите на Сливенския
край, родови изследвания, архиви-
стика, сборници с доклади от
научни форуми, литературоведски
и изкуствоведски изследвания, спо-
мени, интервюта, библиографски
издания, художествени албуми,
каталози на изложби и др. Книги-
те по традиция ще бъдат предста-
вени от Тенко Тенев - поет, пред-
седател на Дружеството на писа-
телите в Ямбол (раздел “Поезия”)
и от литературния критик Ди-
митър Бечев, директор на РБ
“Г. С. Раковски” в Ямбол (раздел
“Проза”). В рубриката “Другият
прочит” ще се включат писателят
Любомир Котев и поетът Деньо
Денев, които ще представят своя
поглед върху пет от издадените
миналата година книги.

3000 сентенции, мъдри
мисли и крилати фрази
от древността в един том

Няма нищо но-
во под слънцето,
твърди цар Соло-
мон. И е прав -
всичко, което пре-
живяваме, със си-
гурност вече е било
изпитано от някой
преди нас. Древни-
те мъдреци са на-
блюдавали законо-
мерностите в света и в човека и
са обобщавали наученото в лако-
нични фрази с невероятна експре-
сивна сила, които ние употребя-
ваме и до днес. А знаем ли
всъщност откъде идват и как са
възникнали? Кой ги е казал и по
какъв повод? Можем ли да ги
цитираме в оригинал? Съзнаваме
ли истинската им философска
ценност? С отговори на тези
въпроси идва книгата “Силата е
в знанието” от съставителите
Любомир Гутев, Мария Козовска
и София Петрова (издава “Миле-
ниум”). Внушителното четиво
събира над 3000 крилати фрази на
древността, подредени азбучно в
двупосочен ред и предадени с по-
дробна транскрипция и обяснения
за произхода и значението им.
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Ще бъде предимно ясно с минимални температури между 1° и
6°. До сутринта вятърът ще отслабне, в Южна България - на
места и ще стихне. В часовете преди обяд отново на места в
равнинната част от страната ще е мъгливо. През деня ще
бъде предимно слънчево и топло. Максималните температури
ще са между 11° и 16°. Атмосферното налягане ще се повиши
и ще е по-високо от средното за месеца.

ВИДИН
13c

СОФИЯ
15c

САНДАНСКИ
16c

ПЛЕВЕН
16c

РУСЕ
14c

ПЛОВДИВ
16c

ВАРНА
11c

БУРГАС
12c

НЕДЕЛЯ СРЯДАДНЕС СЪБОТА ВТОРНИКПОНЕДЕЛНИК

ТЕЛЕЦ

Направете усилия да
разпознаете и назовете
скритите си тревоги,
като преодолеете преч-
ките.

ОВЕН

Моментът е подходящ
да наложите своя идея,
без особени усилия. По-
зициите ви са доста
силни.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Изпълнени сте с енер-
гия и доброта. Отда-
вате се на занимания-
та си с желание и ста-
рание.

22 май - 21 юни

РАК

Ще бъдете отворени за
предизвикателства, но
това не трябва да ви
отклонява от задълже-
нията.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Работата ви ще бъде
оценена. В служебните
си дела очаквайте бърза
реализация на проекти-
те си.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Ще получите шанс за
изява на деловите си
умения. Може да полу-
чите нови предложе-
ния.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Имате достатъчно при-
чини да сте горди, но
не изпадайте в крайно-
сти. Внимавайте с при-
ятелите.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Денят ви ще е запълнен
със служебни задачи.
Ще обсъждате да вклю-
чите нови хора в рабо-
тата.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Будната съвест ще ви
подтикне към общест-
вена ангажираност. Ще
бъдете полезни за нов
проект.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

В сътрудничество  с
някого, когото харесва-
те, ще видите резулта-
тите от работата си
по-скоро.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Не рискувайте, ако не
сте убедени в успеха си,
в противен случай ще
понесете много сериозни
загуби.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Не предприемайте рис-
ковани ходове, без да
сте си осигурили на-
деждна преднина пред
конкурентите.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ
/2 ÒÂÁÓÌ, 11 ÂÔËÁÓ‰/
(12)

14.45 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 —‚ÂÚ˙Ú Ì‡ ÊÂÒÚÓ‚ÂÚÂ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œ‡ÌÓ‡Ï‡ Ò ¡ÓÈÍÓ ¬‡-

ÒËÎÂ‚
22.00 ŒÔÚËÏËÒÚË Ú‚ ÙËÎÏ /3

ÂÔËÁÓ‰/ (12)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ¡√ ‚ÂÒËˇ /Ô/
00.20 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.35 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.30  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.40 «Ì‡ÂÚÂ ÎË, ˜Â
03.55 »Á‚˙Ì Ë„‡Ú‡ /Ô/
04.25 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ

/2 ÒÂÁÓÌ, 11 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
(12)

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî Ò fiÎËˇ ¿Î-
’‡ÍËÏ (Ô)

08.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡ (Ô)

09.00 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò
¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)

10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ¿ÎÂÍ-

Ò‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚ (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î Ò ‚Ó‰Â˘ ≈ÎÂÌ‡
œÂÌ˜ÛÍÓ‚‡

15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ Ò˙Ò —ÚÓËÎ
–Ó¯ÍÂ‚

17.15 “¬ Ô‡Á‡
17.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò

¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚
21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡ (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò

‚Ó‰Â˘ ¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚
(Ô)

00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.20 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ¿ÎÂÍ-
Ò‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚ (Ô)

02.20 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î Ò
‚Ó‰Â˘ »‚‡Ì √‡ÌËÚÒÍË
(Ô)

03.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-
ÌÓî (Ô)

04.50 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡ (Ô)

05.50 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò
¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: –ÂÒÍ˛
¡ÓÚÒî - ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË-
‡Î, Ò.3 ÂÔ.14

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ -
ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ —ÚÓ-
ˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙  ‡-
‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 ìÕ‡‚ÒˇÍ˙‰Â ÚËî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.15

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.31

16.00 œÂÏËÂ‡: ì—ÂÒÚ‡ ¡ÂÚËî
- ÒÂË‡Î, Ò.6 ÂÔ.22

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.19

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.25

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2 ÂÔ.8

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ì’ÛÚ˙Ì Ë ÎÂÈ‰Ë ¿ÎÂÍÒî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.5

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË‡Î,
Ò.14 ÂÔ.67

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.50 ì¡ÓÊÂÒÚ‚ÂÌÓî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.1

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

09.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚-

ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚ-

Ë)

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

- ÒÂË‡Î

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

17.40 ì◊Ó‚ÂÍ˙Ú Ë Á‡ÍÓÌ˙Úî

18.45 ìœÓÎÂ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î

20.00 ì¬ÂÏÂî

20.30 ì√ÓÂ˘ ÎÂ‰î - Ë„‡-

ÎÂÌ ÙËÎÏ

21.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî

22.25 ì¬‡Ì √Ó„î - Ë„‡ÎÂÌ

ÙËÎÏ

00.15 ì¿Á Ò˙˘Ó ËÒÍ‡Ïî -

Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

01.45 ìÕÂ Ì‡È-Û‰‡˜ÌËˇ ‰ÂÌî

03.10 ìÃÓÌ‰‡ ÔËÒ˙‰‡

04.00 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

ПРОМЕНЛИВО

16oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

15oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

17oС 17oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

16oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

17oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË



По време на своето плаване „Титаник”
е изгарял около 600 тона въглища на ден,
като за това са се грижели 176 души
в пещите. Почти 100 тона пепел са
били изхвърляни в морето всеки ден.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã¿: - 205; e-mail: reklama@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË
ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg
ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ
·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂÌË ‰Ó
3 ÏÂÒÂˆ‡ ıÓÌÓ‡Ë ÌÂ ÒÂ ËÁÔÎ‡˘‡Ú.
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

¿Õ“ŒÕ» ƒŒÕ◊≈¬,
ÍÓÏÔÓÁËÚÓ, ÔË‡ÌËÒÚ
¬¿À≈Õ“»Õ ¡Œ¡≈¬— »,
ÍÓÏÔÓÁËÚÓ Ë ‰ËË„ÂÌÚ
≈À»Õ “Œœ”«¿ Œ¬,
ÙÛÚ·ÓÎÂÌ ÚÂÌ¸Ó
≈Ã»À ¬≈À≈¬- Œ ¿À¿,
ÙÛÚ·ÓÎÂÌ ÚÂÌ¸Ó
¬fl–¿ ¿Õ Œ¬¿,
ÊÛÌ‡ÎËÒÚ
»–»Õ¿ ‘ÀŒ–»Õ,
ÔÂ‚Ëˆ‡
—¬≈“Œ—À¿¬  Œ ¿ÀŒ¬,
ıÛ‰ÓÊÌËÍ, ÒˆÂÌÓ„‡Ù
—≈¬ƒ¿À»Õ Ã¿¬–Œ¬,
˜ÎÂÌ Ì‡ ¬ËÒ¯Ëˇ
Ò˙‰Â·ÂÌ Ò˙‚ÂÚ

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

»ÒÍ‡Ï Í‡ÚÓ ÛÏ‡, ‰‡ ÏÂ ÍÂÏË-
‡Ú Ë ‡ÁÔ˙ÒÌ‡Ú Ô‡ı‡ ÏË ‚
ÏÓÎ‡ - Ú‡Í‡ ˘Â Ò˙Ï ÒË„ÛÂÌ, ˜Â
ÊÂÌ‡ ÏË ˘Â ÏÂ ÔÓÒÂ˘‡‚‡ ‚ÒˇÍ‡
ÒÂ‰ÏËˆ‡.

Израелски учени
откриха доказателства,
че хората са започна-
ли да ядат маслини
4000 години по-рано,
отколкото се мислеше
досега, съобщава гера-
манската осведомител-
на агенция ДПА, цити-
рана от БТА и “Дарик
нюз”.

При подводни из-
следвания учени от
университета на Хай-
фа са открили две овал-
ни каменни съоръже-
ния с хиляди сатурира-
ни костилки от масли-
ни, повечето от които
добре запазени. Те са
намерени на обекта
Хишулей Кармел бли-
зо до крайбрежието на
Хайфа. Той е на около
6600 години.

“Новото откритие
допълва веригата за
използване на масли-

Огромни фрески, нарисувани в сне-
га по заснежени поля и езера в канад-
ската провинция Онтарио, привлякоха
вниманието на потребителите в социал-
ните мрежи, след като бяха сътворени
със снегоходки, предаде Франс прес, ци-
тиран от “Дарик нюз”. Автор на мащаб-
ните снежни рисунки е Ким Асмусен е
бивш директор на училище. Отначало
той начертава шестоъгълник, квадрат
или триъгълник, след това прокарва
линии или кръгове, които ги пресичат.
Когато пристигне на терен, Ким Асму-
сен използва компас, канапи, колчета и
ползва помощта на приятели, които
също са екипирани със снегоходки.
Пристъпва се към утъпкването на снега
по строга схема, за да се получат ше-
метни геометрични форми.

Канадец рисува
картини в снега

Учени „състариха”
яденето на маслини
Според израелски археолози това се е случило
4000 години по-рано от смятаното досега

новите дървета, които
първоначално са слу-
жели за горене, след
това преди около 7000
години е започнало
производството на
зехтин, и след това се
е преминало към из-
ползването на плодове-
те за храна”, коменти-
рал ръководителят на
изследването Ехуд Га-
лили.

В изследването са
участвали археолози и
ботаници от 11 изсле-
дователски институ-
ции от Израел и чуж-
бина.

“Намерените кос-
тилки от маслини са
различни от използва-
ните за производство
на зехтин. При такива
находки костилките са
смачкани, докато тези
са цели”, разказал
Дафна Лангут от Тела-

вивския университет.
Други доказателства за
производство на зех-
тин не са открити.
Според изследователи-
те крайбрежието е
осигурявало важни су-
ровини за мариноване
на маслините - морска

вода и сол.
ДУМА припомня,

че през 2014 г. израел-
ски археолози откриха
при строеж на магист-
рала в Галилея селище
от епохата на халколи-
та, в което се натъкна-
ха на големи количест-

СНИМКА AMERICA’S TEST KITCHEN

Според учените хората първо са започнали
да произвеждат зехтин и чак след това
да мариноват маслините

ва керамика с остатъ-
ци от органична утай-
ка. Анализите показа-
ли, че това са остатъ-
ци от зехтин на 8000
години.

Тогава археолозите
обявиха, че вероятно
са открили най-ранни-
те доказателство за
производство на зех-
тин. Това откритие
подкрепя теорията, че
хората са започнали да
култивират и отглеж-
дат маслини преди
6000 до 8000 години в
района на Близкия из-
ток. Преди това откри-
тие за най-ранни сви-
детелства за употреба-
та на зехтин се смята-
ха находката на хиля-
ди натрошени костил-
ки от маслини в сели-
щето Кфар Самир, чи-
ято възраст бе опреде-
лена на 6500 години.

Съобщения за гигантска змия на сво-
бода в шотландски град предизвикали по-
лицейско разследване, след като в соци-
алните мрежи се появили снимки, съоб-
щи “Яху Нюз”, цитирано от БГНЕС.

Видеоклипове и изображения на ог-
ромна змия, която се плъзга по главен
булевард в град в Грийнок шокирали ме-
стните жители. Смята се, че змията е
бирмански питон, но не е ясно защо се
е разхождала необезпокоявана по ули-

Гигантска змия наплаши шотландски град
ците.

Змията била заловена от полицията,
а нейният собственик се оказал ветери-
нар. Не била установена престъпна
умисъл във връзка с това разследване.

Бирманските питони са един от най-
големите видове змии, като могат да до-
стигнат до 4-5 метра. Те са родом от
Югоизточна Азия, но често се продават
като домашни любимци, припомня
БГНЕС.

СНИМКА JIVAEXZOTIKA.BG

Бирмански питон

≈‰ËÌ ÓÚ
Ì‡È-Ó·Ë˜‡-
ÌËÚÂ Ë ‚Â‰Ë
ıÓ‡ ‚ Â-
‰‡ÍˆËˇÚ‡, Ë
Â‰ËÌ ÓÚ Ì‡È-
Ûı‡Ê‚‡ÌËÚÂ,
Á‡˘ÓÚÓ ·ÛÍ-
‚‡ÎÌÓ ‰˙ÊË

ÍÎ˛˜‡ ÓÚ Í‡Ò‡Ú‡ Ò Ô‡ËÚÂ.  ‡Í-
ÚÓ Ì‡ÒÍÓÓ ·Â ‰ÓÍ‡Á‡ÌÓ ÓÚ Û˜Â-
ÌËÚÂ ÌˇÏ‡ „‡ÌËˆ‡, ÓÚ‚˙‰ ÍÓˇÚÓ
ÙËÌËÍËÈÒÍËÚÂ ÁÌ‡ˆË ‚Â˜Â ‰‡ ÌÂ
ÚÂ Ô‡‚ˇÚ ˘‡ÒÚÎË‚. —ÌÂÊÍ‡
ÏÓÊÂ Ë ‰‡ ÌˇÏ‡ ÏÌÓ„Ó ÓÚ Úˇı,
ÌÓ Ô˙Í ‚ËÌ‡„Ë „Ë ‡Á‰‡‚‡ Ò
ÏÌÓ„Ó Ì‡ÒÚÓÂÌËÂ Ë Ó·Ë˜.

«‡ÚÓ‚‡ È ÔÓÊÂÎ‡‚‡ÏÂ Í‡ÒË˜-
Í‡Ú‡ È ‰‡ ·˙‰Â ‚ËÌ‡„Ë Ô˙ÎÌ‡,
ÛÒÏË‚Í‡Ú‡ È ‰‡ ÌÂ ÒÎËÁ‡ ÌËÍÓ„‡
ÓÚ ÎËˆÂÚÓ, ‰‡ ÌÂ ˇ Ì‡ÔÛÒÍ‡ ‰Û-
¯Â‚ÌÓÚÓ ÒÔÓÍÓÈÒÚ‚ËÂ Ë ‡‚ÌÓ-
‚ÂÒËÂ.

—Í˙Ô‡ —ÌÂÊÂ, ·˙‰Ë ÊË‚‡ Ë
Á‰‡‚‡, Ó·Ë˜‡Ì‡ ÓÚ ‚ÒË˜ÍË Ë ‚ÒÂ
Ú‡Í‡ Ó·Ë˜‡˘‡! Õ‡ ÏÌÓ„‡ˇ ÎÂÚ‡!

ŒÚ ÍÓÎÂ„ËÚÂ

ÕˇÏ‡Ú Í‡È
ÙÂ‚Û‡ÒÍËÚÂ ÓÊ‰ÂÌË ‰ÌË

‚ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡ Ì‡ ƒ”Ã¿.
≈ÚÓ, ‰ÓÈ‰Â Â‰ Ë

Ì‡ Ì‡¯‡Ú‡ ÔÂÍ‡ÒÌ‡
ÍÓÎÂÊÍ‡

—Õ≈Δ ¿ »¬¿ÕŒ¬¿
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¿ÍÓ ÛÒÔÂÂÏ ‰‡ Á‡ÒËÎËÏ ËÏÛÌÌ‡Ú‡ Á‡˘ËÚ‡ Ì‡ Ó„‡ÌËÁÏ‡ ÒË, ¯‡ÌÒ˙Ú ‰‡ ÒÂ ËÁÔ‡‚ËÏ
ÔÓ‰„ÓÚ‚ÂÌË ÔÂ‰ ÔÂ‰ËÁ‚ËÍ‡ÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ÍÓÈÚÓ Ë ‰‡ Â ‚ËÛÒ ÁÌ‡˜ËÚÂÎÌÓ ÒÂ ÔÓ‚Ë¯‡‚‡.
—Â„‡ Â ‚ÂÏÂ ‰‡ Ó·˙ÌÂÏ ÔÓ-ÒÔÂˆË‡ÎÌÓ ‚ÌËÏ‡ÌËÂ Ì‡ ÚÓ‚‡ Ò˙‚˙¯ÂÌÓ Ú‚ÓÂÌËÂ -
Ì‡¯‡Ú‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌ‡ ËÏÛÌÌ‡ ÒËÒÚÂÏ‡.

Õ‡È-Ë‰Â‡ÎÌËˇÚ Ì‡˜ËÌ ‰‡ ÒÂ ÒÔ‡ÒËÏ ÓÚ ‚ËÛÒËÚÂ Â ‰‡ ÔÓ‰ÔÓÏÓ„ÌÂÏ ÂÒÚÂÒÚ‚ÂÌËÚÂ
Á‡˘ËÚÌË ÏÂı‡ÌËÁÏË Ì‡ ÚˇÎÓÚÓ ÌË, ·ÂÁ ‰‡ Ì‡Ì‡ÒˇÏÂ ˘ÂÚË. œÓ‚Ë¯‡‚‡ÈÍË ÂÒÚÂÒÚ‚ÂÌËÚÂ
ÒËÎË Ì‡ Ó„‡ÌËÁÏ‡, ÌËÂ ·ËıÏÂ ÏÓ„ÎË ‰‡ ÔÓ‰„ÓÚ‚ËÏ ÚˇÎÓÚÓ ÌË Á‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌ‡ ·Ó·‡ Ò
‚ËÛÒËÚÂ Ë ·‡ÍÚÂËËÚÂ.

«ËÌ—Âƒ Â ÍÓÏ·ËÌ‡ˆËˇ ÓÚ ‚‡ÊÌËÚÂ Á‡ ËÏÛÌÌ‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡ ˆËÌÍ, ÒÂÎÂÌ, ‚ËÚ‡ÏËÌ D Ë
‚ËÚ‡ÏËÌ C. “‡ÁË ÍÓÏ·ËÌ‡ˆËˇ ÁÌ‡˜ËÚÂÎÌÓ ÔÓ‚Ë¯‡‚‡ Ò˙ÔÓÚË‚ËÚÂÎÌËÚÂ ÒËÎË Ì‡ Ó„‡ÌËÁ-
Ï‡ ÒÂ˘Û ‚ËÛÒË, ·‡ÍÚÂËË Ë ‰Û„Ë Ô‡ÚÓ„ÂÌÌË. ¬ËÚ‡ÏËÌËÚÂ Ë ÏËÌÂ‡ÎËÚÂ ‚ «ËÌ—Âƒ
‰ÓÔËÌ‡ÒˇÚ Á‡ ÌÓÏ‡ÎÌ‡Ú‡ ÙÛÌÍˆËˇ Ì‡ Ó„‡ÌËÁÏ‡. —ËÌÂ„Ë˜Ì‡Ú‡ ÍÓÏ·ËÌ‡ˆËˇ ÓÚ ˆËÌÍ,
ÒÂÎÂÌ, ‚ËÚ‡ÏËÌ D Ë ‚ËÚ‡ÏËÌ C ÒÔÓÏ‡„‡ Á‡ ‡ÌÚËÓÍÒË‰‡ÌÚÌ‡Ú‡ Á‡˘ËÚ‡ Ì‡ Ó„‡ÌËÁÏ‡,
ÍÓÂÚÓ Â ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ‚‡ÊÌÓ ‚: ÌÂ·Î‡„ÓÔËˇÚÌË ÛÒÎÓ‚Ëˇ; ÔË ÒËÚÛ‡ˆËË Ò ÔÓ‚Ë¯ÂÌ ËÒÍ
ÓÚ ËÌÙÂÍˆËË; ‚ËÛÒÌË ÂÔË‰ÂÏËË.

¬ËÚ‡ÏËÌ D Â ÌÂÓ·ıÓ‰ËÏ Á‡ ÌÓÏ‡ÎÌ‡Ú‡ ÙÛÌÍˆËˇ Ì‡ ËÏÛÌÌ‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡. Õ‡ÎË˜ËÂÚÓ
ÏÛ Â ‚‡ÊÌÓ Á‡ ÍÎÂÚ˙˜Ì‡Ú‡ ÍÓÏÛÌËÍ‡ˆËˇ Ë ‚ ˜‡ÒÚÌÓÒÚ Ú‡ÁË Ì‡ ÍÎÂÚÍËÚÂ ÓÚ ËÏÛÌÌ‡Ú‡
ÒËÒÚÂÏ‡. “Ó‚‡ ÔÓ‰Ó·ˇ‚‡ Â‡ÍˆËˇÚ‡ È Í˙Ï ‚˙Ì¯ÌË Ô‡ÚÓ„ÂÌË, ‚ËÛÒË, ·‡ÍÚÂËË. œÂÁ
2009 „. Õ‡ˆËÓÌ‡ÎÌËˇÚ ËÌÒÚËÚÛÚ ÔÓ Á‰‡‚ÂÓÔ‡Á‚‡ÌÂ ÔÂ‰ÛÔÂÊ‰‡‚‡, ˜Â ÌËÒÍËÚÂ ÌË‚‡ Ì‡
‚ËÚ‡ÏËÌ D Ò‡ Ò‚˙Á‡ÌË Ò ˜ÂÒÚË Ì‡ÒÚËÌÍË Ë „ËÔ. œÂÁ 2017 „. „ÓÎˇÏ ‡Ì‡ÎËÁ Ì‡ ÍÎËÌË˜ÌË
ÔÓÛ˜‚‡ÌËˇ ÔÓÍ‡Á‚‡, ˜Â ÔËÂÏ˙Ú Ì‡ ‚ËÚ‡ÏËÌ D Ì‡Ï‡Îˇ‚‡ ¯‡ÌÒÓ‚ÂÚÂ Á‡ ‡Á‚ËÚËÂ Ì‡
ÂÒÔË‡ÚÓÌË ËÌÙÂÍˆËË Ò ÔË·ÎËÁËÚÂÎÌÓ 42%. ¬ËÚ‡ÏËÌ D ‚ «ËÌ—Âƒ (ZinSeD) Â ÓÚ
ÌÂ‡ÎÂ„Ó„ÂÌÂÌ Ì‡ÚÛ‡ÎÂÌ ‡ÒÚËÚÂÎÂÌ ËÁÚÓ˜ÌËÍ Ë Â ‚ ÓÚÎË˜ÌÓ ÛÒ‚ÓËÏ‡ ÙÓÏÛÎ‡.

Œ„‡ÌË˜ÌËˇÚ —ÂÎÂÌ Â ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ‚‡ÊÂÌ Á‡ Ó„‡ÌËÁÏ‡. “ÓÈ Â ÏÓ˘ÂÌ ‡ÌÚËÓÍÒË-
‰‡ÌÚ Ë ÓÒÌÓ‚ÂÌ ÍÎÂÚ˙˜ÂÌ ÔÓÚÂÍÚÓ. ŒÔÚËÏËÁË‡ Ò˙‰Â˜ÌÓ-Ò˙‰Ó‚‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡ Ë ÒÚËÏÛ-
ÎË‡ ËÏÛÌËÚÂÚ‡. — Ó„ÎÂ‰ Ì‡ Ò˙·ËÚËˇÚ‡, Ò‚˙Á‡ÌË Ò COVID-19, ÒÂ ÔÓˇ‚Ë ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡
ÔÓÎÁËÚÂ Ì‡ ÒÂÎÂÌ‡ Í‡ÚÓ ‡ÌÚËÓÍÒË‰‡ÌÚ Ë ÒÔÓÒÓ·ÌÓÒÚÚ‡ ÏÛ ‰‡ ÔÂ‰Ô‡Á‚‡ Ó„‡ÌËÁÏ‡ ÓÚ
ËÌÙÂÍˆËË. »ÁÎˇÁÓı‡ ‰ÓÒÚ‡ ÔÛ·ÎËÍ‡ˆËË, ÍÓËÚÓ ‚Â˜Â ‰ÓÍ‡Á‡ı‡ ‚˙ÁÍ‡Ú‡ Ì‡ ÒÂÎÂÌ‡ Ò
ÍÓÓÌ‡ ‚ËÛÒ‡. ÕÂ„Ó‚ËˇÚ ‰ÂÙËˆËÚ ÒÂ ÓÍ‡Á‡ ÔˇÍÓ Ò‚˙Á‡Ì Ò ‚ËÒÓÍËˇ ËÒÍ ÓÚ Á‡‡Áˇ‚‡ÌÂ.
¿ ÔËÂÏ˙Ú Ì‡ ÒÂÎÂÌ ‰ÓÍ‡Á‡ÌÓ ÔÓ‚Ë¯‡‚‡ Ò˙ÔÓÚË‚ËÚÂÎÌËÚÂ ÒËÎË Ì‡ Ó„‡ÌËÁÏ‡ Ë ÒÂ ·ÓË
Ò –Õ -ÚÓ Ì‡ Ò‡ÏËˇ ‚ËÛÒ.

÷ËÌÍ˙Ú Â ÒÓ˜ÂÌ Í‡ÚÓ Â‰ÌÓ ÓÚ Ô˙‚ËÚÂ ÒÂ‰ÒÚ‚‡ Á‡ ÔÓ‚Ë¯‡‚‡ÌÂ Á‡˘ËÚÌËÚÂ ÏÂı‡ÌËÁ-
ÏË ÒÂ˘Û ÍÓÓÌ‡‚ËÛÒ‡. ÷ËÌÍ˙Ú Â ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ‚‡ÊÂÌ Á‡ ÌÓÏ‡ÎÌ‡Ú‡ ÙÛÌÍˆËˇ Ì‡
ËÏÛÌÌ‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡. ƒÂÙËˆËÚ˙Ú Ì‡ ˆËÌÍ ‚Ó‰Ë ‰Ó Ì‡Û¯ÂÌ‡ Â‡ÍˆËˇ Ì‡ ËÏÛÌÌ‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡,
ÍÓÂÚÓ Ô‡‚Ë Ó„‡ÌËÁÏ‡ ÔÓ‰‡ÚÎË‚ Í˙Ï Â‰Ëˆ‡ ·‡ÍÚÂË‡ÎÌË, ‚ËÛÒÌË Ë Ô‡‡ÁËÚÌË ËÌÙÂÍ-
ˆËË. ÷ËÌÍ˙Ú ‚ «ËÌ—Âƒ (ZinSeD) Â ‚ Ó„‡ÌË˜Ì‡ ıÂÎ‡ÚÌ‡ ÙÓÏ‡. “Ó‚‡ „Ó Ô‡‚Ë ÎÂÒÌÓÛÒ-
‚ÓËÏ Ë Ò ÔÓ‚Ë¯ÂÌ‡ ·ËÓÌ‡ÎË˜ÌÓÒÚ.

¬ËÚ‡ÏËÌ C Û˜‡ÒÚ‚‡ ‰ËÂÍÚÌÓ Ë ËÌ‰ËÂÍÚÌÓ ‚ ÒÚÓÚËˆË ÔÓˆÂÒË ‚ Ó„‡ÌËÁÏ‡, Í‡ÚÓ
ÌÂ„Ó‚ÓÚÓ Ì‡ÎË˜ËÂ ‰ÓÔËÌ‡Òˇ Á‡ ËÏÛÌÌ‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡ (Í‡ÍÚÓ Ì‡ ‚Ó‰ÂÌ‡Ú‡, Ú‡Í‡ Ë Ì‡
ÔË‰Ó·ËÚ‡Ú‡). ¬ËÚ‡ÏËÌ C ÔÓ‚Ë¯‡‚‡ Ò˙ÔÓÚË‚ËÚÂÎÌËÚÂ ÏÂı‡ÌËÁÏË Ì‡ Ó„‡ÌËÁÏ‡ ÒÂ˘Û
‚ËÛÒË, ·‡ÍÚÂËË Ë ‰Û„Ë Ô‡ÚÓ„ÂÌË. ¬ËÚ‡ÏËÌ C ‚ «ËÌ—Âƒ Â ÔÓ‰ ÙÓÏ‡Ú‡ Ì‡ Í‡ÎˆËÂ‚
‡ÒÍÓ·‡Ú. œÂ‰ËÏÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ Ú‡ÁË ÙÓÏ‡ ÔÂ‰ ‡ÒÍÓ·ËÌÓ‚‡Ú‡ ÍËÒÂÎËÌ‡ Â, ˜Â Í‡ÎˆËÂ‚ËˇÚ
‡ÒÍÓ·‡Ú Â ÔÓ-ÎÂÍ Á‡ ÒÚÓÏ‡ı‡. “Ó‚‡ Â ‚‡ÊÌÓ Á‡ ıÓ‡ Ò ˇÁ‚‡, „‡ÒÚËÚ, ÂÙÎÛÍÒ ËÎË ‰Û„Ë
Ò˙ÒÚÓˇÌËˇ, ı‡‡ÍÚÂËÁË‡˘Ë ÒÂ Ò ÔÓ‚Ë¯ÂÌ‡ ˜Û‚ÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓÏ‡ı‡.

≈‰Ì‡-‰‚Â Ú‡·ÎÂÚÍË, ‰ÌÂ‚ÌÓ, «ËÌ—Âƒ ÓÒË„Ûˇ‚‡Ú ÌÂÓ·ıÓ‰ËÏ‡Ú‡ ‰ÓÁ‡ Á‰‡‚ Ë ÒËÎÂÌ
ËÏÛÌËÚÂÚ, „ÓÚÓ‚ ‰‡ ÒÂ ·ÓË Ò ‚ËÛÒË.

ÃÓÊÂÚÂ ‰‡ Ì‡ÏÂËÚÂ «ËÌ—Âƒ ‚ ‡ÔÚÂÍËÚÂ Ë ÓÌÎ‡ÈÌ Ì‡ www.botanic.cc.
ÕÂÍ‡ ‰‡ ‰‡‰ÂÏ Ì‡ ÒÂ·Â ÒË Ë Ì‡ ·ÎËÁÍËÚÂ ÒË Á‰‡‚Â!
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ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО МАКС СПОРТ 3
21.45 Фиорентина - Интер
ПО ЕВРОСПОРТ 2
21.20 Херта - Байерн
ТЕНИС
12.00 Турнир “Мелбърн 2” (мъже)

 УТРЕ
ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
14.00 ЦСКА-Сф - Локо Сф
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
22.00 Ман Юнайтед - Евертън
ПО МАКС СПОРТ 3
19.00 Ювентус - Рома
ПО МАКС СПОРТ 4
17.15 Уеска - Реал М
ПО БНТ 3
СКИ
12.20 СК в Гармиш (мъже)
БАСКЕТБОЛ
20.50 България - Гърция (жени)
ПО МАКС СПОРТ 2
19.00 Балкан - Левски ЛУКойл
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
8.30 АТП Къп (финал)
ПО ЕВРОСПОРТ 2
11.45 Турнир “Мелбърн 2”
(мъже, финал)

В НЕДЕЛЯ
ФУТБОЛ
ПО БНТ 3
СВЕТОВНО КЛУБНО В ДОХА
16.55 Мач за 5-6 място
19.55 1/2-финал
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
18.30 Ливърпул - Ман Сити
21.15 Шефилд Юн - Челси
ПО МАКС СПОРТ 3
16.00 Милан - Кротоне
19.00 Парма - Болоня

Файсал Рерас позира с фланелката на Левски.
Мароканецът е ляв бек и подписа със “сините”
за година и половина. Той е носил екипите
на Хартс, Хибърниън, Визе, Мехелен и Карабах

Левски търси пари за козирката на Сектор “А” на “Герена”.
Става въпрос за 2 милиона лева, с които обектът да бъде завършен.
Шефът Наско Сираков е депозирал молба в Министерството на
младежта и спорта за тази сума и се надява властта да реагира,
защото ст. “Георги Аспарухов” е държавна собственост. Сираков
даде пример с пловдивските стадиони, след като Ботев получи 25
милиона лева, а Локо - 12 милиона от държавата.

“Сектор “А” не е завършен и има течове при всеки дъжд. Не
смятам, че Левски заслужава по-малко от Ботев или Локо. Не мога
да се примиря, че в Левски има нещо недовършено. Сумата не е
толкова голяма, за да не можем да си завършим козирката и сек-
тора”, каза Сираков. Думите му получиха сериозен отзвук, тъй
като не било редно “сините” да искат тези пари. Фенове обаче
веднага защитиха Сираков, като припомниха, че държавата е дала
пари и на Лудогорец, Черно море, Славия, Монтана, Дунав, Ботев
Вр, Пирин и др. Пари получава и ЦСКА-Сф, след като ММС
направи съвместно дружество с Гриша Ганчев, който взе “Арми-
ята” и предвижда грандиозен ремонт.

“Левски има 15 милиона лева задължения заради инвестиция
в държавна собственост, а с парите, дадени през последните 20
години, общите инвестиции в тази държавна собственост
надхвърлят 30 милиона. Нито един друг отбор не е вложил тол-
кова в стадиона си”, съобщиха организираните фенове.

Наско Сираков поиска държавна
помощ, феновете го бранят

КОВИД-19 спря поне
за ден тениса в Австралия.
Мачовете вчера бяха отло-
жени, защото служител в
хотел е заразен с вируса и
общо 507 играчи, треньо-
ри, съдии и други лица,
свързани с турнирите,
бяха карантинирани. В
това число попадна и Гри-
гор Димитров. Засегнати-
те от ограничителните мер-
ки са 1260, като всички се
подложиха на тестове и се
очакват резултатите. По-
ради тази причина жреби-
ят за “Аустрелиън оупън”

КОВИД-19 спря тениса
в Австралия

бе отложен за днес. Отки-
тото първенство започва в
понеделник.

В Мелбърн в момента
вървят паралелно пет тур-
нира, които не е ясно как
ще приключат до неделя.
“Планът е да продължим
да играем в петък по гра-
фик. Ако трябва да преми-
нем отново през това, ще
го направим. Имаме три
седмици и половина тенис
и ще ги проведем по
план”, каза шефът на “Ау-
стрелиън оупън” Крейг
Тайли.

Левски търси
пари за „Герена”


